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LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

 

Innkalling til møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 4 2017  

Tid: 29. september, kl. 12.00-15.00. 

Sted: Det humanistiske fakultet, HF-bygget, Rom 435 

 

Sakliste: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

II Godkjenning av referat fra møtet 31.05.2017  

 

Sak 24/17 Valg av leder og nestleder for 2017/2018 

  Vedtakssak  

 

Sak 25/17 LMU årsrapport for studieåret 2016-2017 

 

  Vedtakssak 

 

Sak 26/17 Ruspolicy for UiB 
 

Vedtakssak 
 
Sak 27/17 LMUs virkeområde og arbeidsmåte  
 

  Drøftingssak 

 

Sak 28/17 Studiestart og fadderuken 2017  

  Drøftingssak 

Sak 29/17 Si Fra-systemet - oppdatering 

  Orienteringssak 

Sak 30/17 UiBs beredskapsordning for studenter i utlandet- Presentasjon 

  Orienteringssak 

Sak 31/17 Studentombudets virksomhet – Presentasjon ved Sylvi Leirvaag 

http://regler.app.uib.no/regler/Del-1-Overordnede-rammer/1.6-Beredskapsplan-ved-UiB/Beredskapsplan-for-studenter-i-utlandet
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  Orienteringssak 

Sak 32/17 sikresiden.no – Presentasjon ved Runa Jakhelln 

  Orienteringssak 

Sak 33/17 Besøk ved Det humanistiske fakultet 

  Drøftingssak 

Sak 34/17 Eventuelt 

Sak 35/17 Orienteringssaker 
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LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

 

Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 3 2017  

Tid: 31. mai, kl. 09.00-12.00. 

Sted: Universitetsbiblioteket, Bibliotek for humaniora, Haakon Sheteligs plass 7, Rom 025 (i 

underetasjen) 

Medlemmer: Viserektor for utdanning Oddrun Samdal (nestleder; møteleder i lederens 

fravær), avdelingsdirektør Even Berge (EIA), Natalie Johnsen (student), Eivind Brandt 

(student), Sverre Hartveit (student), Eirik Reikerås (student), Svein-Martin Stenseth 

(student), Siri F. Bjerkestrand 

Christen Soleim og Knut Helland hadde forfall, og deres varamedlemmer kunne ikke møte. 

Observatører: Sylvi Leirvaag (studentombud), Anne Belsvik (UB), Hege Råkil (SiB), Runa 

Jakhelln (HR), Irene L. Husa (ITA) 

Ingrid Aarset (KMD) hadde forfall. 

Fra administrasjonen: Seniorrådgiver Per Gunnar Hillesøy 

Forslag til sakliste: 

I Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Innkalling og dagsorden ble godkjent.  

II Godkjenning av referat fra møtet 05.05.2017  

Referatet ble godkjent. 

 

Sak 12/17 Rapportering om klager på læringsmiljøet – utsatt fra forrige møte 

Innspill i debatten:  

- Det kom spørsmål om hvorfor noen fakulteter rapporterer i brev. Det kan hende 

skjemaet ikke er helt tjenlig. 

- Noen klager kan skyldes at møbleringen i rehabiliterte bygg på PSY skjedde noe 

sent. 

- Luftkvalitet går igjen i mange meldinger. EIA følger opp inneklima systematisk. U. 

Pihls hus og Sofie Lindstrøms hus byr på utfordringer, og utbedring ligger antakelig 

flere år fram i tid. 

- Det totale tallet på klager er lavt. Sannsynlig med underrapportering. Et digitalt 

system vil antakelig gi flere klager, og gi bedre synlighet for tiltakene som klagene 

fører til. Si Fra-systemet vil hjelpe. 
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- I framtida bør den faste rapporteringen om klager på læringsmiljøet integreres i 

rapporteringen om det som kommer inn i Si Fra-systemet. 

Læringsmiljøutvalget tok for øvrig saken til orientering. 

 

Sak 16/17 LMUs virkeområde – utkast til endringer i reglene for LMU 

 

Innspill i debatten: 

 

- Saken gir inntrykk av at digitalt læringsmiljø prioriteres framfor psykososialt. 

Vanskelig å se grunnen til det. 

- Universell utforming er integrert i alle de andre dimensjonene av læringsmiljø. Likevel 

usikkert om enhetene er tilstrekkelig oppmerksomme på det. 

- Bra med felles nasjonale definisjoner og termer. 

- Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven er også førende for arbeidet med 

læringsmiljø. 

- SiBs nye navn er «Sammen». 

- Bør en fagperson på psykososialt læringsmiljø inn i utvalget, ev. som observatør i 

starten? 

- Psykososialt arbeidsmiljø er alles ansvar hele tida. 

- Det er vanskelig å fagliggjøre psykososialt miljø. 

- Bør LMU få en sak senere, der psykososialt miljø og integrering av alle dimensjonene 

av læringsmiljø behandles mer i dybden? 

-  

  Vedtak: Læringsmiljøutvalget slutter seg til forslaget til endring i  

 

Sak 17/17 Tildeling av Læringsmiljøprisen for 2017 
 

 

 

Vedtak: Læringsmiljøutvalget vedtok å tildele prisen etter komiteens anbefaling. Navnet på 

mottakeren er taushetsbelagt inntil utdelingen skjer på Velkomstseremonien 15. august. 

 

 

Sak 18/17 Ruspolicy for UiB – Forslag fra en arbeidsgruppe  

Innspill i debatten: 

Merknader i LMU-møtet 
 

- Det var ønske om å styrke policyen når det gjelder annen avhengighet enn rusmidler. 
- Fokuset på alkoholservering på dagtid bør skjerpes. 
- Eksisterende tiltak som berører skikkethetsreglene bør integreres blant tiltakene. 
- Spørsmål om «puggedop» bør omtales. 
- Bør det som allerede er ulovlig forbys? 
- Vanedannende legemidler kommer i en mellomstilling. De er lovlige å bruke når de er 

foreskrevet av lege og brukes som anvist av legen. 



 side 5 av 57 

 

 

 

   

 

For øvrig kom det forslag til justeringer i teksten på noen punkter. Dette blir innarbeidet når 
saken sendes over til de relevante instansen. 
 

Sak 19/17 a) LMUs sammensetning for perioden 2017-2020 

  b) Møteplan for LMU H-17 

  Vedtak: 

a) Læringsmiljøutvalget foreslår at rektor oppnevner et nytt LMU i samsvar med 

forslaget ovenfor. 

b) Læringsmiljøutvalget vedtar møteplanen i samsvar med forslaget ovenfor. 

Sak 20/17 Innspill til budsjett - EIA 

Øvrige innspill i debatten: 

- Skilt på engelsk: Hva er særlig relevant? Er dette integrert i pågående skiltprosjekt? 

- Prioriterte tiltak i 2017, jf. LMUs innspill fra i fjor; dette er langt på vei avklart. 

- Det er store prioriteringsbehov. 

- Viktigste bygningstiltak: Villaen i Olav Kyrres gate. Håper på oppstart i 2018. 

- Trappekanter etc.: Dette tas sammen med ombygginger/rehabiliteringer. 

Sak 21/17 Utmålingspraksis for utvidet tid som tilrettelegging ved eksamen 

Innspill i debatten: 

- Uansett hvilken ordning som velges, må den være håndterbar for vaktene. 

- Vil hviletid også bli inkludert? 

- Digital «stoppeklokke»? 

- Har vi tall på studenter som får utvidet tid? 

- Er det mulig å se om disse får bedre karakterer enn andre? 

- Allergi om høsten/våren; er det tydelige forskjeller? 

Sak 22/17 Eventuelt 

Sak 23/17 Orienteringssaker 

Irene L. Husa, ITA, orienterte kort om virtuell PC-lab. Det er ønske om større fleksibilitet i PC-

tjenester. UiB har skytjenester fra før, men ønsker å bygge et UiB-lag i skyen, slik at 

studenter kan få en virtuell lab/PC-stue på sin egen datamaskin. Det trengs piloter til høsten. 
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UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 
 

 

 

 

 

 
 

 
Sak 24/17  Valg av leder og nestleder for 2017/2018 

                         Notat fra Studieadministrativ avdeling 
 
   Vedtakssak 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  Valg av leder og nestleder for 2017/2018 
 

  

Bakgrunn 
 

I følge UH-lovens § 4-3 og LMUs regler § 2, skal LMU hvert år velge leder vekselsvis blant 
de tilsattes og studentenes representanter. Studentene, ved læringsmiljø- og 
fakultetsansvarlig i Studentparlamentets arbeidsutvalg, Henriette Vågen Aase har hatt 
lederfunksjonen i ett år, og det skal av den grunn nå velges leder blant 
ansattrepresentantene.  
 
Forslaget er at viserektor Oddrun Samdal blir leder for Læringsmiljøutvalget for studieåret 
2017-2018. 
 
Som utvalget vedtok i 2015, skal det også velges en nestleder. For studieåret 2017-2018 
foreslås at læringsmiljø- og fakultetsansvarlig i Studentparlamentets arbeidsutvalg, Natalie 
Johnsen, Oddrun Samdal, velges som nestleder. 
 
 
Forslag til vedtak: 
Læringsmiljøutvalget vedtar at Oddrun Samdal blir leder for Læringsmiljøutvalget i studieåret 
2017-2018. Som nestleder for samme periode velges Natalie Johnsen. 
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UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 
 

 

 

 

 

 
 

 
Sak 25/17  LMU årsrapport for studieåret 2016-2017 
 
                         Notat fra Studieadministrativ avdeling 
 
   Vedtakssak 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  LMU årsrapport for studieåret 2016-2017 
 

  

 

Bakgrunn 
Vedlagt følger årsrapport for Læringsmiljøutvalget for studieåret 2015-2016. Årsrapporten 
legges fram for LMU til godkjenning.  
 
Utvalget har hatt 5 møter i løpet av studieåret 2015-2016 og behandlet 35 saker. 
  
Årsrapporten går nærmere inn på følgende saker som har preget sakslistene dette året: 

 Dialogmøter med fakultetene 

 Helhetlig læringsmiljø 

 Retningslinjer for konflikter som omhandler studenter 

 Systemer og rutiner for mottak og behandling av klager m.v. fra studentene 

 Ruspolicy for UiB 

 Tilrettelegging ved eksamen – Utmåling av ekstra tid 

 Studiestart og fadderuken 

 Læringsmiljøprisen 
 
 
Forslag til vedtak: 
Læringsmiljøutvalget vedtar årsrapporten for studieåret 2015–2016. Kommentarer som 
eventuelt kommer fram i møtet blir lagt til rapporten. 
 
Læringsmiljøutvalget ber om at rapporten blir oversendt universitetsstyret for videre 
behandling. 

 

21.09.17 PEH 
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       UNIVERSITETET I BERGEN 
      LÆRINGSMILJØUTVALGET (LMU) 
  

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høyskoler § 4-3 (3) 

 

 
 

Årsrapport for 2016-2017 
 

1. Oppretting av utvalget 
I forbindelse med innføringen av Kvalitetsreformen og revisjon av Lov om universiteter og 
høgskoler, ble institusjonene pålagt å etablere egne læringsmiljøutvalg (LMU).  Utvalgene 
skal sikre at lovens bestemmelser i § 4-3 om studentenes læringsmiljø blir gjennomført. I 
møtet 12. juni 2003 ble forslaget til retningslinjer og sammensetning av et Læringsmiljøutvalg 
ved Universitetet i Bergen godkjent av universitetsstyret. Utvalget har vært i funksjon siden 7. 
oktober 2003. Etter forslag fra Læringsmiljøutvalget, behandlet universitetsstyret et utkast til 
endringer i utvalgets mandat på et møte i september 2009. Endringene var motivert ut i fra et 
ønske om at LMU skal spille en større og mer aktiv rolle i læringsmiljøsaker. Det var ønskelig 
at utvalget skulle få en mer systematisk oversikt over saker som gjelder læringsmiljøet. Nye 
regler for LMU ble vedtatt 24.09. 2009 og er senere blitt revidert 25.10.2012 og sist 
24.08.2017. 
 

2. Sammensetning og sekretariat 
Utvalget har i studieåret 2016-2017 hatt følgende sammensetning: 
 
Ansatte (oppnevnt for perioden 1.8.2013-31.7.2017) 
Viserektor for utdanning, Oddrun Samdal (vara: viserektor for internasjonalisering Anne 
Christine Johannessen) 
Avdelingsdirektør ved Studieadministrativ avdeling Christen Soleim (vara: underdirektør 
Ingvild Greve) 
Avdelingsdirektør ved Eiendomsavdelingen Even Berge (vara: administrasjonssjef Ove 
Botnevik) 
Dekan Knut Helland (vara: dekan Nina Langeland) 
Førstekonsulent Siri Bjerkestrand, kompetanse på studenter med nedsatt funksjonsevne 
(vara: Jannicke Lervik-Kristensen) 
 
Studenter (oppnevnt for perioden 1.8.2016-31.7.2017) 
Frida Axelsen 
Eivind Brandt  
Natalie Johnsen 
Svein Martin Stenseth 
Henriette Vågen Aase 
 
Leder:  
Utvalget velger, etter lovens § 4-3, hvert år leder vekselvis blant institusjonens og 
studentenes representanter. I meldingsåret har utvalgets leder vært student Henriette Vågen 
Aase. Viserektor for utdanning Oddrun Samdal har vært nestleder. 
 
Observatører: 
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Faste observatører i LMU er Studentsamskipnaden i Bergen ved velferdsdirektør Hege Råkil, 
studentombudet ved Sylvi Leirvaag, Universitetsbiblioteket ved Anne Belsvik, IT-avdelingen 
ved Tore Burheim og Wenche Vårdal, HR-avdelingen ved Runa Jakhelln og Anne Marit 
Skarsbø. 
 
Sekretariat: 
Studieadministrativ avdeling har sekretariatsfunksjon for utvalget, og administrerer utvalgets 
nettside http://www.uib.no/ua/arbeidsfelt/laeringsmiljoutvalget   
 

3. Møtevirksomhet og saker 
 
Læringsmiljøutvalget har i perioden hatt 5 møter (07.09.16, 29.11.16, 09.02.17, 05.05.17 og 
31.05.17), og har behandlet i alt 35 saker, jf. møtereferatene. LMU er organisert som et 
tilsyns- og strategiutvalg, og dette gjenspeiler seg også i de sakene utvalget har behandlet 
og drøftet. Følgende saker, som blir særlig omtalt nedenfor, har preget saklistene dette året: 
 

 Dialogmøter med fakultetene 

 Helhetlig læringsmiljø 

 Retningslinjer for konflikter som omhandler studenter 

 Systemer og rutiner for mottak og behandling av klager m.v. fra studentene 

 Ruspolicy for UiB 

 Tilrettelegging ved eksamen – Utmåling av ekstra tid 

 Studiestart og fadderuken 

 Læringsmiljøprisen 
 

4. Dialogmøter med fakultetene 
LMU har arrangert dialogmøter med fakultetene siden 2009. I møtene blir læringsmiljø og 
utfordringer knyttet til dette drøftet med representanter for studenter og ansatte ved det 
enkelte fakultet. Formålet med besøksrundene er å utveksle informasjon og å identifisere 
mulige felles oppgaver og utfordringer når det gjelder det helhetlige arbeidsmiljøet. Dette 
studieåret har utvalget hatt møter med Det matematisk-naturvitenskapelige fakultet 
(september), Det samfunnsvitenskapelige fakultet (november), Det psykologiske fakultet 
(februar) og Universitetsbiblioteket (mai). På grunn av at møtet i april måtte omberammes til 
tidlig i mai, ble det ikke anledning til noe dialogmøte den gangen. Tema som blir tatt opp på 
møtene er: 

 Undervisningslokaler, både generell beskaffenhet, luftkvalitet og utstyr 

 Studentarbeidsplasser 

 Møteplasser for studentene 

 Praksis og utplassering for studenter 

 Det psykososiale arbeidsmiljøet 

 Studentutvalgenes rolle i læringsmiljøarbeidet 

 Retningslinjer for håndtering av læringsmiljøspørsmål 
 

5. Helhetlig læringsmiljø 
Dette har kommet opp i sammenheng med et forslag om en egen læringsmiljømelding, og 
ikke minst i debatten om hva som skal være Læringsmiljøutvalgets virkeområde. Når det 
gjelder det sistnevnte, vedtok LMU i mai 2017 et forslag om å utvide virkeområdet, ved å 
inkludere også pedagogisk og digitalt læringsmiljø i definisjonen av hva læringsmiljø er. I 
tillegg ble også fysisk og psykososialt miljø, samt universell utforming, noe mer tydeliggjort i 
LMU-reglene. Videre ble IT-direktørens posisjon i utvalget endret fra observatør til fast 
medlem, og tallet på studentmedlemmer ble hevet fra fem til seks. Endringene ble vedtatt av 

http://www.uib.no/ua/arbeidsfelt/laeringsmiljoutvalget
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styret i august 2017. Bakgrunnen for endringene er i stor grad nasjonale initiativer fra 
Universell (en KD-etablert nasjonal pådriverinstans for læringsmiljø) og fra NSO. Hvordan 
dette vil endre LMUs arbeid i praksis, er ikke helt avklart. Det har allerede vist seg i praksis at 
LMUs oppgaver i økende grad overlapper med Utdanningsutvalgets oppgaver. Det må 
drøftes i begge utvalg hvordan grensegangen og dialogen mellom dem skal være. Dette blir 
et viktig felt for LMU i tiden som kommer. Når det gjelder læringsmiljømelding, er det 
foreløpig ikke besluttet om det skal lages en egen melding. 
 

6. Retningslinjer for konflikter som omhandler studenter 
LMU vedtok i juni 2016 et sett retningslinjer for konflikter mellom studenter og ansatte, mens 
retningslinjene for konflikter mellom studenter ble vedtatt i november 2016. Begge settene 
med retningslinjer er publisert her. Retningslinjene for ansatt/student-konflikter gir regler eller 
prinsipper for hvordan de involverte skal forholde seg til hverandre og til de som er 
ansvarlige for å behandle saker som oppstår. Student/student-retningslinjene har større 
fokus på ansvar og ressurser. Begge retningslinjene viser til det planlagte Si fra-systemet 
som skal etableres fra 2018, jf. neste punkt. 
 

7. Systemer og rutiner for mottak og behandling av klager m.v. fra studentene 
Her siktes det primært til Si Fra-systemet. Dette er i seg selv et IT-verktøy som er beregnet 
på at studenter på en enkel måte skal kunne varsle om kritikkverdige forhold, melde fra om 
andre forhold som de mener bør rettes, ev. også om forhold som fortjener ros. Si Fra-
systemet har vært i bruk ved UiO i flere år, og også andre universiteter og høgskoler har tatt 
det i bruk eller er i ferd med å ta det i bruk. Formålet er både å fange opp klager og annen 
informasjon som ikke blir fanget opp i dag, og å sikre at det som kommer inn, blir behandlet 
systematisk og effektivt. Si Fra-systemet blir et sentralt redskap for å sikre at retningslinjene 
som er nevnt i punkt 6 over, får en realitet. 
 

8. Ruspolicy for Universitetet i Bergen 
Det finnes allerede i dag en ruspolitikk for ansatte. Da LMU i november 2016 nedsatte en 
arbeidsgruppe til å lage forslag til en ruspolicy, var hovedsiktemålet å få vedtatt et dokument 
som også gjelder for studenter. Forslaget fra arbeidsgruppen, som ble behandlet i LMU i mai 
2017, var en felles ruspolicy for både ansatte, studenter og gjester. Det ble foreslått en rekke 
tiltak, som både gjaldt alkoholbruk og andre rusmidler (inkludert lovlige medikamenter). 
Videre ble andre former for avhengighet, så som spillavhengighet, drøftet. To 
hovedprinsipper ble foreslått: Ruspåvirkning er ikke forenlig med et godt arbeids- eller 
læringsmiljø, og all alkoholbruk skal være ansvarlig og moderat. Både LMU og relevante 
organer og instanser for de ansatte vil arbeide videre med ruspolicyen i det kommende året, 
og det tas sikte på behandling i universitetsstyret våren 2018.  
 

9. Tilrettelegging ved eksamen – Utmåling av ekstra tid 
Saken ble tatt opp på initiativ fra studentene. Ett av de viktigste tilretteleggingstiltakene ved 
skriftlig skoleeksamen, er utvidet tid, og i dag gis det 30 minutter ekstra når eksamen er 4 
timer eller mindre, og 60 minutter ekstra ved lengre eksamener. Spørsmålet som ble reist, er 
om det heller bør gis ekstra tid som en prosentandel av normaltiden. Da saken var oppe i 
LMU i mai 2017, ble det gjort greie for praksis og omfang i dag, samt praksis ved en del 
andre institusjoner. Videre ble noen muligheter for endret praksis skissert. Konklusjonen var 
at det trengs ytterligere utredning, og saken vil komme opp på ny høsten 2017. Dette er et 
tydelig eksempel på en sak der dialog og samarbeid mellom LMU og Utdanningsutvalget er 
nødvendig. 
 
 
 

http://www.uib.no/student/48725/l%C3%A6ringsmilj%C3%B8
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10. Studiestart og fadderuken 
På institusjonsnivå ble det i år bevilget kr 538 100,- til kulturelle, sportslige og sosiale 
fadderarrangement. Læringsmiljøutvalget vedtok tildelingen av midlene. Arrangement som 
fikk støtte, var blant annet introduksjonsdag, idrettsdager, fjelltur, kulturvandring, utflukter, 
filmkveld, bedrift til bedrift, alternative rusfrie arrangement, og helhus arrangementer på 
Kvarteret. I tillegg har fakultetene også i år fått støtte til bruk av et SMS-system under 
fadderuken.  
 
 
To fadderkurs ble avviklet i helgen 12.-13. august. Innholdet i kursene har vært det samme 
som tidligere, der rusforebygging, kulturforståelse og inkludering er sentrale tema. 
Beredskap og sikkerhet, førstehjelp, mediehåndtering og rolleforståelse er også viktige tema 
som blir tatt opp i kursene.  I tillegg holdt politiet innlegg. Samtlige faddere ble tilbudt 
fadderkurs, og det deltok omlag 1000 faddere på kursene. Viktige målsetninger med kurset 
er at det skal være rusforebyggende og at fadderne skal få trygghet i rollen som faddere og 
oppnå en kompetanse som er nyttig under fadderuken. 
 
Stine Kvarving har vært ansatt som fadderkoordinator i 50 % stilling fra 2. mars og ut august. 
Hun har vært koordinator mellom ulike aktører for å gjøre den første uken for de nye 
studentene kvalitativt best mulig. 
 
 
 

11. Læringsmiljøprisen 
Læringsmiljøprisen er en pris som vektlegger den sosiale dimensjonen ved læringsmiljøet. 

Dette har vært særlig poengtert ved utlysningene i 2016 og 2017, blant annet for å unngå at 

prisen framstår som en foreleserpris. Det har også vært nokså vekslende hvor mange 

nominasjoner som kommer inn. For 2017 kom det i alt 16 nominasjoner. Prisen ble tildelt 

førsteamanuensis Mathilde B. Jørgensen ved Institutt for geovitenskap, og den ble delt ut 

under åpningsseremonien for studieåret 2017/2018 i Nygårdsparken, sammen med 

Ugleprisen. Juryen viste i sin begrunnelse til at prismottakeren har vært sentral i å få etablert 

emnet Geov217 Geofarer. Her belyses samfunnsperspektiver rundt geofarer, særlig skred og 

ras, tsunamier og jordskjelv. Sørensens tilnærming til dette går langt utenfor den tradisjonelle 

naturvitenskapelige. Det krever mot å sette sin egen spisskompetanse i et tverrfaglig 

perspektiv. Ved at Sørensen trekker inn hvordan forhold som økonomi, utdanning og helse 

påvirker omfanget av geofarer, får hun studentene til å reflektere over mange aspekter ved 

faget, og forholdet mellom faget og samfunnet ellers. Det er også tett kontakt med 

samfunnsaktører utenfor universitetet og utenfor olje- og gassnæringen, så som Statens 

vegvesen, NVE og Norges Geotekniske institutt (NGI). Sørensen er også en underviser som 

stiller tydelige krav til studentene. Gjennom helheten i hennes engasjement styrkes både det 

pedagogiske og psykososiale læringsmiljøet på instituttet. Flere av tiltakene som beskrives i 

nominasjonen har også klar overføringsverdi til andre miljøer. 

Læringsmiljøutvalget sluttet seg enstemmig til juryens vurdering. 
 
  

12. Andre saker 
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Innspill til EIAs og ITAs budsjett for 2018: Forslaget er utarbeidet på bakgrunn av 

hovedprioriteringene i Handlingsplan for styrking av læringsmiljøet ved Universitetet i Bergen 

2016-2019. Dette er langsiktige tiltak som det vil ta tid å gjennomføre, og derfor er også noen 

av tiltakene som ble spilt inn i fjor videreført. En del av tiltakene er rettet mot studenter med 

nedsatt funksjonsevne. Følgende innspill sendes videre til EIA og ITA: 

Fysiske tiltak: 

 Utbedring av undervisningsrom på Haukeland sykehus. Klarere ansvarsfordeling 

mellom UiB og helseforetaket. 

 Montering av stikkontakter ved studentarbeidsplasser som mangler dette. 

 Midlertidige reparasjoner ved Nygård skole 

 Utbedring av U. Pihls hus og Sofie Lindstrøms hus 

 Sikkerhet rundt universitetets bygninger: Vakthold, belysning og andre tiltak 

 Gjenreise villaen i Olav Kyrres gate 

Tiltak for universell utforming: 

 Sikre universelt utformete toaletter ved alle fakulteter 

 Det skal være ledelinjer og kontrastfarger i områder der studenter oppholder seg 

 Sørge for at alle skilt på UiBs områder er universelt utformet 

 Merke trappekanter og glass 

 Skilt som er særlig relevante for internasjonale studenter bør også finnes i 
engelskspråklig versjon 

 
Tekniske tiltak:  

 Oppgradere og vedlikeholde AV-utstyret i auditorier og seminarrom slik at dette får 
digital tilkobling. Også generell oppgradering og generelt vedlikehold. 

 Montere anlegg for infrarøde signaler og teleslynge i undervisningsrom 

 Sørge for et godt og tilgjengelig trådløst nettverk ved alle studentarbeidsplasser og 
undervisningslokaler 

 Sørge for at studenter kan benytte undervisningsrom til studieaktivitet i perioder der 
disse står ubrukte 

 

13. Fellesmøte mellom LMU og AMU 
Det årlige fellesmøtet mellom Arbeidsmiljøutvalget og Læringsmiljøutvalget ble i 2017 

arrangert 1. februar. Temaet denne gangen var «Digitalisering – Konsekvenser for arbeids- 

og læringsmiljø». 

 

14. Avsluttende merknader – videre arbeid 
LMU vil i den kommende perioden arbeide for at tiltakene i handlingsplanen for styrking av 
læringsmiljøet blir fulgt opp. Handlingsplanen utgjør et viktig virkemiddel for å styrke 
læringsmiljøet ved UiB og for å synliggjøre utvalgets arbeid. Spesielt viktig er det at LMUs 
innspill til prioriterte tiltak tas med i institusjonens budsjettmessige prioriteringer.  
 
LMU fortsetter med dialogmøtene og tilsynsrundene på fakultetene, både for å holde seg 
orientert om studentenes fysiske læringsmiljø, men også for å få et samlet inntrykk av 
studentenes studenthverdag.  
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I perioden 2017/2018 vil Si Fra-systemet bli lansert og gjennomgå sitt første halvår i drift. 
Oppfølgingen av dette, både før og etter lanseringen, vil være en sentral oppgave for LMU. 
Det samme gjelder videreføringen av initiativet til felles ruspolicy for studenter og ansatte, og 
ikke minst videreutvikling av samarbeidet og dialogen med Utdanningsutvalget. 
 

Rapportering og dokumentasjon av forhold som berører læringsmiljøet ventes også å bli 

viktig for LMU. Det er vesentlig å få fram adekvat informasjon, samtidig som 

rapporteringsplikten for fakulteter og institutter ikke øker. 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  Ruspolicy for UiB 
 

  

Bakgrunn 
 
LMU vedtok 31.05.2017 et utkast til felles ruspolicy for UiB, dvs. et dokument som er ment å 
gjelde for både ansatte, studenter og gjester. Dokumentet og saksnotatet fra 31.05. er 
publisert her (også lenke nederst i dokumentet). Ut fra merknadene i møtet, samt de 
foreløpige drøftingene i UiBs AKAN-utvalg, foreslås her noen justeringer. 
 
Det som i streng forstand er ruspolicyen, er den delen som kalles «Rusmiddelbruk – 
Kjøreregler for Universitetet i Bergen». Dette er en kort tekst, og da den ble lagt fram for 
LMU 31.05., lød den slik: 
 

Rusmiddelbruk – Kjøreregler for Universitetet i Bergen 

(«gammel» tekst) 

Ruspåvirkning er ikke akseptabelt i arbeidstiden. Det er heller ikke forenlig med læring 

eller med et godt og trygt lærings- og arbeidsmiljø. Dette gjelder alle former og grader av 

påvirkning, også bakrus. All bruk av alkohol på universitetets område eller i andre 

sammenhenger knyttet til universitetets virksomhet skal være ansvarlig og moderat. 

Alkoholbruk på vanlig dagtid skal holdes på et minimum. Ved alle tilstelninger i regi av UiB 

der det serveres alkohol, skal det også tilbys et likeverdig, alkoholfritt alternativ. 

Alkoholholdige produkter bør ikke brukes som gave til gjester eller andre. 

Bruk av ulovlige rusmidler er ikke akseptabelt i noen sammenheng. Bruk av 

vanedannende medikamenter er bare akseptabelt når det skjer som foreskrevet av lege. 

LMU ønsket en noe rundere formulering av det innledende avsnittet, med særlig framheving 
av det uansvarlige ved ruspåvirkning i arbeids- og læringssituasjoner. Derfor foreslås denne 
alternative teksten: 
 

Rusmiddelbruk – Kjøreregler for Universitetet i Bergen 

(ny tekst) 
 

Ruspåvirkning i arbeids- og læringssituasjoner er uansvarlig og uforenlig med læring eller 

med et godt og trygt lærings- og arbeidsmiljø. Dette gjelder alle former og grader av 

påvirkning, også bakrus.  

All bruk av alkohol på universitetets område eller i andre sammenhenger knyttet til 

universitetets virksomhet skal være ansvarlig og moderat. Alkoholbruk på vanlig dagtid 

skal holdes på et minimum. Ved alle tilstelninger i regi av UiB der det serveres alkohol, 

skal det også tilbys et likeverdig, alkoholfritt alternativ. 

http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/sakliste_lmu_mote_3_2017endelig_1.pdf
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Alkoholholdige produkter bør ikke brukes som gave til gjester eller andre. 

Bruk av ulovlige rusmidler er ikke akseptabelt i noen sammenheng. Bruk av 
vanedannende medikamenter er bare akseptabelt når det skjer som foreskrevet av lege. 

 
For øvrig består det som kom fra arbeidsgruppen av to deler: 

- Et oversendingsnotat, der gruppen går gjennom bakgrunnen, ansvarsforhold og 
hjelpetiltak. Dette er relativt omfattende. 

- Et «Utkast til ruspolicy for Universitetet i Bergen». Dette var tenkt som en innledning 
til kjørereglene som er gjengitt ovenfor. 

 
I møtet 31.05. kom det noen merknader til det som arbeidsgruppen foreslo. Noen er i form av 
tillegg i teksten. Dette er tatt med her, jf. vedlegget. Andre merknader var: 
 

- Policyen bør styrkes på noen punkter. Dette gjelder avhengighet av annet enn 
rusmidler.  

- I tiltakene som foreslås, bør man integrere de tiltakene som allerede finnes for 
studenter som har risiko for å bli ansett som uskikket. 

- Er det nødvendig å «forby» det som allerede er ulovlig (forbudte rusmidler)? 
- Bør ulike former for «puggedop» omtales? 

 
Saken er så langt ikke formelt sendt til HR-avdelingen med tanke på drøfting i 
Arbeidsmiljøutvalget, men den har vært til foreløpig drøfting i UiBs AKAN-utvalg. I stikkords 
form kom disse merknadene fra AKAN-utvalget: 
 

- Også spillavhengighet hører inn under rusforebyggende arbeid, både for ansatte og 
studenter. 

- For at eksisterende tiltak skal bli effektive, trengs det god informasjon. Dette vil 
AKAN-utvalget arbeide videre med. 

- Jussen er ulik for studenter og ansatte, og det må det tas hensyn til. I eventuelle 
framtidige retningslinjer må det komme tydelig fram hvem som har ansvar for å følge 
opp henholdsvis studenter og ansatte. 

- I sin nåværende form er dokumentet langt, og bør kuttes ned. 
 
Videre arbeid 
 
Det som ble lagt fram for LMU i mai, og som også legges fram nå, er dels forslag til tekst 
som fastslår viktige prinsipper, og dels arbeidsgruppens forslag til en del tiltak. Å vedta en 
ruspolicy er likevel ikke slutten på arbeidet med avhengighetsproblematikk, verken for 
ansatte eller studenter. Det må derfor følges opp med etablering og drift av tiltak, og på en 
del punkter også supplerende retningslinjer, der ikke minst ansvarsforholdene blir klarlagt. 
 
Dette reiser spørsmålet om hvordan man går videre med saken, og når. Studieadministrativ 
avdeling foreslår at arbeidet med spillavhengighet og andre former for avhengighet enn rus, 
bør skilles ut som egen sak, i hvert fall når det gjelder studenter. For ansatte heter det i 
rusmiddelpolitikken for UiB: 

 Ved bekymring eller mistanke om rusmiddelmisbruk og annen 

avhengighetsproblematikk (som spillavhengighet) har UiB et ansvar 
v/nærmeste leder for å ta dette opp med den det gjelder. 
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Dette illustrerer tydelig et moment som er pekt på både i LMU-saken fra mai og av AKAN-
utvalget, nemlig at UiBs juridiske relasjoner til ansatte og studenter er ganske ulike. 
Studenter er ikke ansatt, de har ingen ansvarlig leder, og UiB har ingen styringsrett overfor 
den enkelte studenten. Videre vil spillavhengighet eller annen avhengighetsproblematikk 
som ikke er knyttet til rus, sjeldnere enn rusmiddelbruk få direkte og synlig innvirkning på 
andre studenters læringsmiljø. Det kan derfor være mer hensiktsmessig å arbeide videre 
med annen avhengighetsproblematikk i en egen prosess. 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Læringsmiljøutvalget vedtar den nye versjonen av Rusmiddelbruk – Kjøreregler for 

Universitetet i Bergen.  

2. Studieadministrativ avdeling følger saken opp overfor relevante organer for de 

ansatte. 

 
 
21.09.17 PEH 
 
Lenke til saken fra 31.05: 
http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/sakliste_lmu_mote_3_2017endelig_1.pdf 
 
  

http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/sakliste_lmu_mote_3_2017endelig_1.pdf
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  LMUs virkeområde – Utkast til endringer i reglene for LMU 
 

  

Bakgrunn 
 
Universitetsstyret vedtok i august 2017 endringer i reglene for Læringsmiljøutvalget. Den 
viktigste endringen var en definisjon av «læringsmiljø», med fem dimensjoner: 

- Universell utforming 
- Fysisk læringsmiljø 
- Psykososialt læringsmiljø 
- Organisatorisk læringsmiljø 
- Pedagogisk og digitalt læringsmiljø 

 
De tre første punktene, og et stykke på vei også det fjerde, i denne listen ligger i kjernen av 
LMUs oppgaver slik de har vært siden utvalget ble opprettet. Det siste representerer derimot 
en utvidelse av LMUs virkeområde. Det er her det blir tydelig at LMUs og UUs områder i 
økende grad overlapper. Dette har vi sett tydelige tegn til også tidligere, men nå er det 
formalisert, og det er dette som er hovedtema i saken her. Saken bygger ellers på dagens 
situasjon. Dersom det skulle komme endringer i lov, forskrift eller på annen måte, må det 
håndteres når det kommer. 
 
Nærmere om LMUs og UUs mandat 
 
LMU er et lovpålagt organ, jf. uhl. §4-3, som har overskriften «Læringsmiljø». Den legger det 
overordnede ansvaret for et godt læringsmiljø til styret, samtidig som det påbys å opprette et 
læringsmiljøutvalg. Det overordnede begrepet «læringsmiljø» er ikke nærmere definert, og 
de nærmere reglene er mest konkrete når det gjelder bygninger og fysisk infrastruktur. Det 
heter likevel at både «det fysiske og det psykiske arbeidsmiljø» for studentene skal være 
«fullt forsvarlig». 
 
UUs oppgaver er fastsatt av styret, og har i dag disse hovedpunktene: 
 

- Studie- og programutvikling; koordinering av kvalitetsarbeid 
- Ivareta helhetlig læringsmiljø, i samarbeid og dialog med LMU 
- Studentrekruttering og studieinformasjon 
- Internasjonalisering 
- Fordele midler til utdanningsstrategiske tiltak 

 
Som det går fram av dette, har styret lagt til grunn at læringsmiljø er mer enn det som 
tidligere har vært nevnt i LMU-reglene, og at LMU alene ikke kan ha ansvar for helheten i 
læringsmiljøet. Derfor må det være dialog og samarbeid mellom de to organene. 
 
Kort om utviklingen av begrepet læringsmiljø 
 
En viktig grunn til at LMU ønsket en så vid definisjon av læringsmiljøet, er utviklingen på 
nasjonalt plan. I Kvalitetsmeldingen er læringsmiljø i vid forstand omtalt i kap. 2.5. – 2.7., på 
side 38 – 43. Departementet går der blant annet inn på psykisk helse, sosial integrering, 
funksjonell og estetisk bygningsutforming, digitalisering, universell utforming, 

http://www.uib.no/sites/w3.uib.no/files/attachments/us2017-087.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/aee30e4b7d3241d5bd89db69fe38f7ba/no/pdfs/stm201620170016000dddpdfs.pdf
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samskipnadenes velferdsarbeid og tilsyn med læringsmiljøet. I UiBs innspill til meldingen er 
læringsmiljø også vektlagt, herunder det digitale miljøet. 
 
Universell er et nasjonalt tiltak som har til oppgave å være en nasjonal pådriver for 

inkluderende læringsmiljø og universell utforming, og ikke minst være en ressurs for LMU-

ene. Universell gjør periodiske LMU-kartlegginger, og i den siste som er publisert (2014-

2015) er læringsmiljøtiltakene ved institusjonene delt opp i de fem kategoriene som er nevnt i 

innledningen. 

Også NSO bruker en slik inndeling, jf. dokumentet «Rapport om læringsmiljøutvalgene». I 
rapporten er det pekt på – og kritisert – at LMU-ene ved de norske institusjonene i liten grad 
arbeider med pedagogisk og digitalt læringsmiljø. 
 
Lokalt synes det å ha vært en gradvis endring i LMUs fokus, ved at psykososiale og andre 

aspekter ved læringsmiljøet har fått økende oppmerksomhet over tid. Dette gjelder også 

pedagogisk og digitalt miljø, men LMU har ikke hatt noen klart uttalt rolle her. Det synes også 

å være en tendens til at LMUs og Utdanningsutvalgets oppgaver i større grad enn tidligere 

overlapper med hverandre, selv om innfallsvinklene kan være ulike. 

Videre ser vi i de halvårlige rapportene fra fakultetene til LMU om klager på læringsmiljøet, 

en økning i klager som gjelder pedagogiske eller organisatoriske forhold, og til dels også 

digitalt miljø. Vi antar dette kan skyldes at studentene ser på også slike aspekter av sitt miljø 

som en del av det helhetlige læringsmiljøet. 

Noen typetilfeller av saker som overlapper mellom LMU og UU 
 
Ser vi på saklistene for UU i 2017, er det en del saker som berører også LMUs område. 
Noen saker, så som innføring av Si Fra-systemet og det som gjelder fadderuken, har vært 
behandlet begge steder. Dette er godt i tråd med prinsippet om dialog og samarbeid. Noen 
andre typer som berører LMUs område, men i noen tilfeller mindre direkte, kan være det 
systematiske utdanningskvalitetsarbeidet, saker som gjelder bygninger og infrastruktur, 
innføring og utnytting av digitale læringsverktøy, eller spørsmål om egenbetaling. 
 
Vurdering 
 
Som nevnt er endringen i LMU-reglene nokså fersk, selv om det et stykke på vei også er en 
formalisering av en utvikling som reelt har vært i gang en tid. Formålet er uansett ikke økt 
konkurranse mellom LMU og UU om ansvar og oppgaver, men snarere en mer helhetlig 
oppfølging av forhold som berører læringsmiljøet. Det synes ikke å være behov for noen 
radikale endringer i verken UUs eller LMUs arbeidsform. Enkle tiltak som kan bidra til mer 
informasjonsutveksling mellom utvalgene, og sterkere integrering av læringsmiljøtenkning i 
UUs virksomhet, er viktigst nå. Noen aktuelle tiltak kan være: 
 

- Både UU og LMU får rutinemessig orientering om virksomheten i det andre utvalget. 
- Når saklistene settes opp, vurderes det rutinemessig om også det andre utvalget bør 

få saken til seg, som særskilt sak, resymé eller orientering på annen måte. 
- I alle UU-saker bør det vurderes om og hvordan saken berører ulike sider ved 

læringsmiljøet. 
- Når LMU behandler saker som medfører kostnader, skal Studieadministrativ avdeling 

alltid vurdere om saken også skal fram for UU. 

http://www.universell.no/
http://www.universell.no/lmu/lmu-kartlegginger/
http://www.student.no/content/uploads/2016/11/SST3-01.07-1617-Rapport-om-l%C3%A6ringsmilj%C3%B8utvalgene.pdf
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Alt dette gjøres i dag, men kan gjøres mer systematisk. For øvrig må arbeidsdelingen mellom 
UU og LMU «gå seg til».  
 
Drøftingspunkter: 
 

- Hvordan kan dialogen mellom LMU og UU styrkes ytterligere? 
- Økt oppmerksomhet på pedagogisk og digitalt læringsmiljø – Hva kan LMU bidra med 

som ikke andre kan? 
 
 
 
22.09.17 PEH 
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Sak 28/17  Studiestart og fadderuken 2017  
 
                         Notat fra Studieadministrativ avdeling 
 
   Drøftingssak 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  Studiestart og fadderuken 2017 
 

  

Bakgrunn 
 

En rekke nye tiltak ble iverksatt etter at saken om studiestart og organisering av 
studentmottaket ble behandlet i universitetsstyret i 2013 (sak 5/13). Disse tiltakene er 
videreutviklet, og har bidratt til at mottaket av nye studenter er styrket. I tillegg har innsatsen 
fra involverte aktører hevet kvaliteten på fadderuken, samtidig som bildet av uken i media er 
mer nyansert enn tidligere. Da universitetsstyret behandlet studiestart og fadderuken 2016 
den 29.9 2016 (sak 124/16), ble følgende vedtak fattet: 
 

 Universitetsstyret tar oppsummeringen til orientering 

 Universitetsstyret ber om at årets tiltak videreføres i 2017 
 

Forberedelser til studiestart 

Gjennom utlysning av den sentrale potten til aktiviteter i fadderuken blir det lagt til rette for at 

uken skal bli best mulig for de nye studentene. Midlene er øremerket til integrering av nye 

studenter i student- og universitetsmiljøet. Arrangement som har en solid faglig, kulturell, 

friluft eller sportslig profil vektlegges i vurderingen av søknadene. Blant arrangementene, 

som Læringsmiljøutvalget har tildelt midler til i år er: introduksjonsdag, idrettsdager, fjelltur, 

kulturvandring, utflukter, filmkveld, bedrift til bedrift, alternative rusfrie arrangement, og 

helhus arrangementer på Kvarteret.  

 

Utdanning i Bergen arrangerer årlig et møte om semesterstart. Målsetningen med møtet er 

erfaringsutveksling og samhandling blant aktører som er involvert i semesterstarten. 

Integrering av studenter i nærmiljøet og hvordan dette kan styrkes var tema for møtet som 

ble arrangert 23. mai i år. 

 

Helgen før fadderuken starter arrangerer UiB fadderkurs. Viktige målsetninger med kurset er 
at fadderne skal få trygghet i rollen som faddere og oppnå en kompetanse som er nyttig 
under fadderuken. I tillegg skal det være rusforebyggende.  
 
Fire fadderkurs ble arrangert i helgen 12.-13. august. Sentrale tema på kursene var 
beredskap og sikkerhet, rusforebygging, førstehjelp, mediehåndtering, rolleforståelse og 
inkludering.  I tillegg holdt politiet innlegg. Oppslutningen om kursene var svært god. 
 

Fadderuken 

Fadderuken er en studentdrevet ordning, og i år har 1082 faddere bidratt. Fadderstyrene ved 

fakultetene har ansvaret for program og aktiviteter i fadderuken. Dette er et frivillig arbeid fra 

deres side. 

 

Velkomstseremonien, som markerte åpning av det akademiske året, ble arrangert i 

Nygårdsparken 15. august. Under seremonien ble Ugleprisen og Læringsmiljøprisen delt ut. 

Statsminister Erna Solberg var hovedtaler. Det var godt oppmøte. 
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Fadderkoordinator koordinerer aktiviteter mellom ulike aktører for å gjøre den første uken for 

de nye studentene best mulig. Sammen med fadderstyrene arrangerte fadderkoordinator en 

Brann-kamp og to felles fjellturer. Oppslutningen om arrangementene var god.  

 

Faddervaktordningen utgjør et viktig tiltak under fadderuken. UiB, BI, HVL, NLA, ViD, NHH, 

Sjøkrigsskolen og Høyskolen Kristiania har deltatt i ordningen. Årets faddervaktordning har 

gått bra. Det har det ikke vært noen alvorlige hendelser. I noen få tilfeller har det vært behov 

for legehjelp. Brannvesenet deltok fredag 18. august i forbindelse med deres kampanje «ikke 

gå hjem og lag nattmat». De har fått mange hyggelige tilbakemeldinger av nye og gamle 

studenter som setter pris på ordningen og litt mat og drikke. 

 

I tillegg til de sentrale arrangementene har mottaket ved fakultetene en viktig rolle i å gjøre 

velkomsten for de nye studentene best mulig, og i å inkludere de faglig og sosialt. 

Tilbakemeldingen fra fakultetene viser et variert og godt tilbud, der det legges til rette for 

ivaretakelse av faglige og sosiale behov på en god måte, og som også fremmer inkludering 

og følelse av tilhørighet. (Se vedlegg 1). 

 

Mediedekning 
Det er ni registrerte medieoppslag om fadderuken på Universitetet i Bergen i 2017. I fjor var 
det 45 oppslag, og året før 30 oppslag om samme tema. Antallet for 2017 er dermed 
betydelig lavere enn tidligere år, noe som sannsynligvis henger sammen med en bred 
dekning av innbruddet på Universitetsmuseet, som ble oppdaget mandag 14. august. I 
dekningen av fadderuken er det ikke registrert alvorlige hendelser, og dekningen fremstår 
som nøytral. Bergens Tidende har flest saker om fadderuken, og har blant annet fokusert på 
forebyggende tiltak fra politiet sin side. Universitetet har også fått oppslag om at de tar 
sikkerheten til studentene på alvor i fadderuken, blant annet i en Studvest-reportasje der 
UiB-rektor Dag Rune Olsen var en av faddervaktene i Bergen sentrum. 
 
Oppsummering  
Fadderuken er en viktig del av studentenes første møte med universitetet og legger et 
grunnlag for studentenes integrering i miljøet, både faglig og sosialt. Derfor er det viktig at 
fadderuken inneholder et bredt spekter av aktiviteter som legger til rette for at studentene får 
hjelp til praktiske gjøremål, blir kjent med sine medstudenter, introduseres for bredden av 
studentorganisasjoner, og får utforsket universitetsområdet og Bergen by.  
 
Tilbakemeldinger fra fakultetene om hvordan de jobber med mottaket og integrering av de 

nye studentene samt rapporten fra fadderkoordinator er vedlagt.  

 
 
 
Saken legges fram til orientering. 
 
 
IRIG/25.08.17 
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Vedlegg 1: Mottaket ved fakultetene 

 

Det humanistiske fakultetet  
Det humanistiske fakultetet gjennomfører for tredje gang et studentmottak med 
studiestartgrupper. Nye studenter på BA- og lektorprogram blir invitert til studiestartgrupper 
på 20-25 personer for å bli kjent de to første dagene av studiestartuken. Studiestartgruppene 
ledes av erfarne studenter som kurses og lønnes for arbeidet, etter modellen som Det 
Matematisk-Naturvitenskapelige fakultetet ved UiB har utviklet. De samme studentene 
plasseres sammen i ex.phil/ex.fac-seminargrupper så langt det lar seg gjøre, slik at de følger 
hverandre gjennom semesteret.  
 
I år var interessen for å være med i studiestartgrupper større enn tidligere, og målsettingen 
om at 70% av de nye studentene skulle delta, ble overgått. Erfaringene og tilbakemeldingene 
fra studentene som har deltatt i de to foregående år, gruppelederne som leder gruppene og 
de ansatte på studiesiden, er svært gode. Studentene melder om at de kjente seg ivaretatt 
og at oppleggene i grupper styrket samholdet. Det ble også meldt at flere satte pris på å bli 
kjent med hverandre uten at alkohol var involvert.  Fakultet opplever at deltakelsen i 
studiestartgrupper gir trygghet og samhørighet på et tidlig tidspunkt, og mener at det kan 
være avgjørende for et godt studieløp videre, og forhindre frafall. Fakultetet erfarer også at 
organisering i studiestartgrupper åpner for en bredere integrering enn fadderorganiseringen 
kan gi. 
 

Det juridiske fakultet 
Det juridiske fakultet jobber stadig med å forbedre mottaket av nye studenter, og har etter 
hvert et svært gjennomarbeidet opplegg for våre nye studenter. 
 
De siste årene har vi også arbeidet med å integrere de nye studentene som starter direkte 
på 4. studieår av det femårige masterprogrammet i rettsvitenskap, eller 1. studieår på det 
toårige masterprogrammet i rettsvitenskap (som i praksis betyr det samme for studentene). 
Disse studentene kommer i hovedsak fra et bachelorprogram i rettsvitenskap fra 
Universitetet i Stavanger, Universitetet i Agder og Høgskolen i Innlandet. Det kan være 
vanskelig for en student fra en annen utdanningsinstitusjon å starte rett på 4. studieår i 
Bergen, når resten av studentene har studert her i tre år og har sine egne nettverk. Derfor 
gjør vi det vi kan for at disse studentene raskt skal integreres inn i studentmiljøet og få en 
god start på oppholdet på Dragefjellet. Studentene får blant annet et eget orienteringsmøte 
med felles lunsj, og de plasseres i egne faddergrupper slik at de raskt får bli kjent med andre 
studenter som er i samme situasjon. I år er det ca. 120 studenter som starter direkte på 4. 
studieår av det integrerte masterprogrammet, eller 1. studieår på det toårige 
masterprogrammet.  
 
Nytt av året er prosjektet «Bedre språk, bedre jurister», som bl. a. skal bidra til tidligere og 
bedre integrering av de nye studentene på 1. studieår. Studentene skal inn i de 
studentledete seminargruppene («arbeidsgrupper») de skal ha resten av studieåret tre 
måneder tidligere enn det som har vært vanlig. Med grundig opplæring av de 30 
seminarlederne («arbeidsgruppelederne») våre på 1. studieår i semesterstartsuken, og en 
egen samling satt av til integrering i gruppen fredag i uke 34, håper vi å tilrettelegge for at de 
nye studentene på 1. studieår vil få en enda bedre start på studiet. 
 
En siste større endring vi har gjort i år er å flytte fakultetets orienteringsmøte for de 
internasjonale studentene fra tirsdag i uke 33 til mandag. Fakultetet har i flere år opplevd et 
lavt oppmøte på dette møtet, og mistenker at dette skyldes at fadderuken starter dagen før. I 
år la vi derfor orienteringsmøtet like før fadderukens oppstart på mandagen, og det ble 



 side 28 av 57 

 

 

 

   

 

servert gratis pizza. Dette resulterte i at nesten samtlige av de vel 200 internasjonale 
studentene denne høsten møtte, og det er nærliggende å tro at flyttingen av møtet er 
hovedårsaken til dette.  
 
Det matematisk- naturvitenskapelige fakultet 
Det var en velfungerende mottaksuke ved Det matematisk-naturvitenskapelige fakultet. 
Å skape et trygt sosialt nettverk for studenter som skal lære sammen, er målet når 
studentene møter på campus. Første dag møter nye studenter ca. 20-25 andre studenter 
som skal følge hverandre i undervisningen gjennom første semester. Høsten 2017 er det 
koordinert 34 ulike grupper hvor sosialiseringsprosessen blir ledet av eldre studenter, ansatt 
og kurset av fakultetet. Nye studenter oppfatter dette som en obligatorisk opplegg og det er 
nærmest 100% deltagelse. En del av studentene vil i etterkant delta i fadderordningen og vil 
da i regelen gjøre dette sammen med de de allerede er blitt kjent med i gruppen. Slik 
forsterker fadderordningen de sosiale effektene av fakultetets opplegg.  
Etter at fakultetet startet med mottak i mindre grupper (1999), er gjennomføring og resultat 
forbedret markant. Spesielt har det fungert bra for kvinner i mannsdominerte fag. Aller 
viktigst er alle de positive tilbakemeldingene studentene gir. Et eksempel på tilbakemelding 
høsten 2016: 
 
 

 
 

 
Det medisinske fakultet 
Mottak av studenter på grunnstudier: 
Det medisinske fakultet har hvert år obligatorisk oppmøte på campus mandagen i uke 33. 
Den første halvtimen (fra 09.00 – 09.30) ønsker vi alle de nye studentene velkommen samlet 
i Stort auditorium ved Haukeland universitetssykehus. 
Her holder dekanen en tale, fakultetskorene våre underholder og lederen for Medisinsk 
studentutvalg (MEDSU) presenterer studentdemokratiet ved fakultetet vårt. Fadderstyret 
presenterer seg også. 
  
Etter den felles samlingen går alle studentene videre til programspesifikke orienteringsmøter 
hvor oppmøte blir registrert. Etter orienteringsmøtene inviterer fakultetet faddere og nye 
studenter til lunsj i kantinen. 
  
De nye medisin- og odontologistudentene er det tredje kullet som har et felles første studieår 
i den nye studieplanen for medisin (medisin 2015). Disse starter de to første ukene med et 
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obligatorisk introduksjonskurs hvor de fakultetsansatte og studenter/faddere står sammen 
om å gi en best mulig start på studielivet ved fakultetet. De øvrige studieprogrammene har 
også undervisning og orienteringsmøter den første uken. 
  
Den første uken samarbeider vi også med Sammen, Råd & Karriere om et innlegg for alle 
våre studenter med tema som «læringsstrategier» og «yrke-student». I uke 34 tilbyr vi også 
studentene våre «God start», og foredrag i stressmestring. 
  
Litt senere i semesteret har studieveilederne også «studieveileders time», hvor de nye 
studentene kan ta opp ting som de lurer på etter hvert som de kommer i gang med 
semesteret. 
  
Mottak av masterstudenter og mottak av internasjonale studenter  
I tillegg til det internasjonale mottaket koordinert av Studieadministrativ avdeling arrangerer 
fakultetet et eget mottak tirsdag 15. august, «Meet the faculty». Dette mottaket blir holdt 
sammen med mottaket av de nye studentene til våre 2-årige masterprogrammer. 
På mottaket får studentene en hilsen fra prodekan for utdanning, en av våre 
utvekslingsambassadører, lederen av MEDSU i tillegg til ulike musikalske innslag fra blant 
annet herre og damekoret til fakultetet, og fakultetets strykeorkester. 
  
Etter velkomsten er det orienteringsmøter for hvert studieprogram før fakultetet inviterer 
studentene på lunsj. Vi setter opp buss ned til sentrum for den offisielle åpningen av 
semesteret. 
  
Fakultetet samarbeider tett med fadderstyret om sosial integrering i studiestarten. De 

internasjonale studentene våre har også en egen kontaktperson i fadderstyret med spesielt 

ansvar for dem. På Det medisinske fakultet varer fadderuken i to uker. Den første uken blir 

arrangert av studenter på høyere kull, mens den andre fadderuken er i regi av 

studentorganisasjonene på de ulike studieprogrammene. I forkant av semesterstart har 

fakultetet hatt møter og tett kontakt med fadderstyret og fadderleder. I møter har vi satt fokus 

på sosial integrering og alkoholfrie alternativ. Fakultetet har også lånt ut sine lokaler til noen 

av arrangementene. Resultatet har blitt en mangfoldig fadderuke med aktiviteter som passer 

de fleste 

 
Det samfunnsvitenskapelige fakultet  
Det samfunnsvitenskapelige fakultet har i studentmottaket 2017 lagt om til et klassemottak 
for å få en enda bedre faglig-sosial integrering. Fakultetet har tidligere fått gode 
tilbakemeldinger på mottaket, men en gjentakende tilbakemelding har vært at studenter har 
ønsket seg flere sosiale og faglige aktiviteter på dagtid. Fakultetet har laget et omfattende 
mottaksprogram og ansatt over 40 gruppeledere som har arrangert diverse faglige og sosiale 
aktiviteter for nye studenter fra mandag til onsdag i semesterstartsuken. Gruppeleder har 
også tatt ansvar for å følge studentene til orienteringsmøter, registrering, fagdag etc. En 
foreløpig tilbakemelding viser at det har vært stor deltakelse og oppslutning i disse gruppene, 
med over 1000 deltakere første dag. 
 
Det er svært viktig for fakultetet å få til en god integrering tidlig i løpet for å skape en god 
kullfølelse og sørge for at studentene føler seg sett. Vi har gjennomført en undersøkelse 
blant studentene i gruppene for å finne ut hva de ønsker å få ut av semesterstartsuken. Her 
fikk vi inn nesten 900 svar, og programmet vi har lagt opp, dekker alle disse kategoriene. De 
få som svarte annet, svarte stort sett "Ha det gøy", og det mener vi også at programmet vårt 
legger opp til! 
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Det psykologiske fakultet  
Det psykologiske fakultet arbeider i tett samarbeid med Fadderstyret for å inkludere 
studentene ved Det psykologiske fakultet på en måte som ivaretar faglige og sosiale behov 
på en god måte, og som fremmer inkludering og følelse av tilhørighet. Siden fadderstyret 
2017 ble oppnevnt i september 2016 har vi hatt jevnlige møter og kontinuerlig dialog. Siden 
fadderstyret består av studenter som selv var nye studenter året før har vi dratt god nytte av 
deres forventinger til og erfaringer fra sin studiestart. Fakultetet har lagt vekt på at 
fadderuken også må legge til rette for og oppmuntre til alkoholfrie arrangement uten at dette 
nødvendigvis promoteres som «alternative opplegg». 
Det psykologiske fakultet har ikke såkalt klassemottak, men vår måte å organisere de nye 
studentene i faddergrupper, og opplegget for de nye studentene gjennom åpningsuken, har 
likhetstrekk med såkalte klassemottak.  
 
Organisering av de nye studentene 
De nye studentene plasseres i faddergruppe ut fra hvilket studieprogram de går på. Dette for 
å sikre at studentene kommer i faddergrupper sammen med andre fra det samme 
studieprogrammet. Seminargruppene på emnene som de ulike studieprogrammene skal ta 
har samme betegnelse/navn som de ulike faddergruppene og studentene oppfordres til å 
melde seg opp i seminargrupper som heter det samme som faddergruppen – også dette er 
et tiltak for at studentene skal komme i seminargrupper sammen med de de var i 
faddergruppe med.  
 
Gjennom studiestartuken kreves det av fadderne at de tar med faddergruppene sine til ulike 
arrangement: 
Mandag – Fadderne må følge fadderbarna fra velkomst i Grieghallen til orienteringsmøte for 
det aktuelle studieprogrammet ved fakultetet. 
Tirsdag: Fadderne må følge fadderbarna til semesterregistrerings-sesjoner på fakultetet. Her 
får fadderbarna hjelp til registrering og de får møte koordinator for sitt studieprogram. 
Onsdag: Det kreves ikke, men det anbefales, at fadderne tar med fadderbarna sine til «God 
start» som arrangeres av Sammen (tidligere SiB), og til fakultetets såkalte Minifagdag, som i 
år bestod av PechaKucha-presentasjoner fra faglige ved hvert institutt.  
Fredag: Det kreves ikke, men anbefales at fadderne tar med fadderbarna til fakultetet hvor 
de ulike fagutvalgene og studentorganisasjonene ved fakultetet, samt Infosenteret, har 
stands i vrimlearealet på fakultetet (C12) og svarer på spørsmål fra studentene. Hensikten er 
å informere studentene om ulike de ulike organisasjonene, om lesesaler, forelesningslokaler 
og bibliotektjenester og andre praktiske spørsmål studentene måtte ha om sin 
studiehverdag.  Enkel servering. 
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Mottak og integrering av de internasjonale studentene 
Det har blitt gjort særlige og konkrete tiltak for å sikre inkludering av de internasjonale 
studentene i studiestarten og i fadderopplegget. For det første blir de internasjonale 
studentene plassert sammen med de norske studentene i faddergrupper. Fadderstyret har 
dessuten fått bevilget ekstra penger fra fakultetet til arrangement under forutsetning av at en 
del av pengene ble brukt til å redusere egenandelen for internasjonale studenter til et 
minimum. Fadderstyret arrangerte dessuten en egen sosial sammenkomst med de 
internasjonale studentene på fredagen før semesterstartuken. 
 
Det kan også nevnes at fakultetet har bevilget ekstra penger til Fadderstyret for å unngå at 
de måtte inngå en sponsoravtale med Akademika som satte det både vi og Fadderstyret 
vurderte som urimelige og til dels problematiske premisser, som for eksempel at Fadderne i 
fadderperioden ikke skulle oppfordre til bruktbokkjøp, at Akademika skulle få tilgang til bilder 
tatt under fadderarrangementet i semesterstart for å bruke disse på Akademikas nettsider og 
i sosiale medier, samt at Akademikas logo skulle trykkes på alle t-skjortene – (som også 
bærer UiB-logoen). 
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Vedlegg 2 

Rapport fra Fadderkoordinator 2017 

 
Denne rapporten vil ta utgangspunkt i mine arbeidsoppgaver og gi en oversikt over 
hvordan jeg har løst disse i arbeidet før og under fadderuken.  
 

 
 

1) Informere fadderlederne om fadderuken og rollen som 
fadderleder 

 
Samarbeidet med fadderlederne startet tidlig. Rett etter min ansettelse (02.03.17) hadde 
vi vårt første møtet. Etter dette har vi hatt jevnlige møter gjennom våren hvor vi blant 
annet har vært inne om UiB sine arrangementer under Fadderuken, Fadderkurs, 
Internasjonalt mottak, beredskap under Fadderuken, kontrakter med ulike aktører osv. 

Arbeidsoppgaver: 

 

- Gi informasjon til fadderledere om fadderuken og om rollen som fadderleder 
- Arrangere forum for fadderledere ved UiB, og være et bindeledd mellom Studieadministrativ 

avdeling og fadderlederforum 
- Være en koordinator i forbindelse med fellesarrangement under fadderuken 
- Være en koordinator mellom fadderstyrene og Kvarteret i forbindelse med fellesarrangement 

på Kvarteret under fadderuken 
- Ha en administrativ rolle i forbindelse med planlegging av faddervaktordningen 
- Ha en dialog med Studieadministrativ avdeling om fadderkursene  
- Evaluere fadderarrangementene 

 

Viktige aktører for samarbeid og koordinering: 

 

- fadderstyrene ved fakultetene  
- studentorganisasjonene 
- faddervaktordningen 
- Kvarteret  
- De øvrige utdanningsinstitusjonene i Bergen 
- SiB og Lykkepromille 
- Utdanning i Bergen 
- Universitetsledelsen sentralt 
- Ledelsen ved fakultetene 
- Velforeningene 
- Kommunikasjonsavdelingen, UiB 
- Studieadministrativ avdeling, UiB 
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Dette forumet har gitt oss muligheten til å hente tips og triks fra hverandre, samarbeide 
om arrangementer i Fadderuken og bli kjent med hverandre.   
 
Fadderlederne har benyttet seg av min rolle jevnt utover året, og da spesielt i 
fadderuken. Jeg har tilbudt min assistanse der det er behov, men lar også fadderstyrene 
styre mye av planleggingen selv.  
De har ofte allerede en klar idé om hvordan de vil ha uken, og hvordan de vil 
gjennomføre den. De tar kontakt når de har behov for det, i tillegg til at jeg har et 
overordnet blikk på det hele. Jeg har blant annet bidratt med mine erfaringer som 
tidligere fadderleder, tips til ulike leverandører, håndtering av uprofesjonelle aktører, 
inngåelse av kontrakter osv.  
 
I tillegg til å ha kontakt med fadderlederne har jeg i år inkludert ELSA, organisasjonen 
for internasjonale studenter ved Det juridiske fakultet, og Rusfri faddergruppe ved Det 
juridiske fakultet på møtene jeg har hatt med fadderlederne. Det var ikke alt vi tok opp 
på våre møter som var like relevant for disse to organisasjonene, men vi har hatt dialog 
om hvilke møter de bør være med på og ikke. Begge organisasjonene mener de har fått 
godt utbytte av å være med i forumet.  
 
 

2) Arrangere forum for fadderlederne ved UiB, og være bindeledd 
mellom studieadministrativ avdeling og fadderlederforum 

 
Forum for fadderledere er dekket under punkt 1. Som nevnt har jeg i dette forumet blant 
annet informert om de arrangementene UiB arrangerer under fadderuken som jeg har 
fått informasjon om fra SA. Jeg har passet på at fadderlederne har inkludert disse 
arrangementene i sine program. Jeg har også videreformidlet informasjon jeg har fått fra 
SA om fadderkursene til fadderlederne.  
 
Internasjonalt mottak: 
Jeg har hatt tett kontakt med Anniken Gjesdahl fra SA om internasjonalt mottak. Kjersti 
Siem deltok på det siste møtet jeg hadde med fadderlederne før sommerferien. Her gikk 
vi igjennom mottaket av de internasjonale studentene og hvordan dette skulle gjøres i 
fadderuken. I år møtte ikke de internasjonale studentene samlet på Muséplass før 
informasjonsmøter på fakultetene som tidligere. Studentene møtte direkte på det 
fakultetet de tilhørte. Dette fungerte bra og de aller fleste fant fram til sitt 
informasjonsmøte. Inndelingen av de internasjonale studentene i faddergrupper ble 
gjort på samme måte i år som det er blitt gjort tidligere. Her møtte alle internasjonale 
studentene på Muséplass og fadderstyrene hentet sine studenter og tok de med til sine 
fakulteter hvor de ble delt inn i faddergrupper. Dette fungerte også bra! Ellen Meyer 
Hoff, Jorunn Kalsnes Sørdal og jeg var tilstede på Muséplass og passet på at alle 
internasjonale studentene ble tatt med til sitt fakultet.  
 
  

3) Være en koordinator i forbindelse med fellesarrangement under 
fadderuken 
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Når det gjelder min rolle rundt koordinering av arrangementer i fadderuken, er ikke 
denne så stor. Fadderstyrene ordner selv sine egne program, og hadde allerede fastsatt 
mye av programmet sitt da vi møttes i mars. Min rolle med tanke på dette punktet har 
vært å minne om felles arrangement (Velkomstseremoni og Studenttorg), og få disse inn 
i programmene. Jeg og fadderstyrene arrangerte tre felles arrangementer i fadderuken:  
 
 
 
Brann-kamp for alle internasjonale studenter: 
Søndag 13. August ble alle nye internasjonale studentene ved UiB invitert til Brann-
kamp på Brann Stadion. UiB sponset 300 billetter, og vi laget en påmelding til kampen 
som ble publisert i Facebook-gruppen for alle internasjonale studenter. Påmeldingen ble 
full og vi delte ut billettene til kampen utenfor Brann stadion før kampen. Her var det ca. 
250 av de påmeldte som møtte og var med på fotballkampen. Hvis det skal arrangeres et 
lignende arrangement neste år kan man med fordel finne en bedre løsning for utdeling 
av billettene, slik at man ikke sitter igjen med 50 ubrukte billetter.  
 
Felles fjellturer: 
Som i fjor ble det i år også arrangert to felles fjellturer i løpet av fadderuken. Tirsdag 15. 
August arrangerte jeg i samarbeid med Psykologistudentenes turgruppe tur opp Fløyen. 
Her var det ca. 100 oppmøtte, jeg har ikke oversikt over hvor mange som møtte fra hvert 
fakultet, men jeg så i alle fall representanter fra fire fakulteter. Overvekten av 
studentene var internasjonale. Ved hjelp av flere Mat-Nat- og SV-faddere gikk vi opp 
Fløyen i kø. Jeg tror det var en vellykket tur for de som deltok! 
 
Den andre turen ble arrangert i samarbeid med Psykologistudentenes turgruppe og BSI 
Friluft. Planen var å arrangere en tur opp og ned Ulriken og en tur opp Ulriken og over 
Vidden. På grunn av mye regn og tåke avlyste vi turen over Vidden av sikkerhetsmessige 
årsaker, og hadde kun tur opp og ned Ulriken. Her var det over 100 studenter som møtte 
hvor flesteparten var internasjonale studenter. Tross tåke og mye regn tror jeg også 
dette ble en vellykket tur. Her fikk studentene oppleve hvor viktig det er med ordentlig 
tur-tøy, vind- og vanntett. Det er viktig at studentene får oppleve dette sammen med 
erfarne turfolk, så jeg håper dette arrangementet er noe som kan gjentas neste år. Både 
BSI friluft og Psykologistudentenes turgruppe var veldig fornøyd med samarbeidet, og 
positive til et eventuelt samarbeid i neste års fadderuke også! 
 

 
4) Være en koordinator mellom fadderstyrene og Kvarteret i 

forbindelse med fellesarrangement på Kvarteret i fadderuken 
 
Da jeg ble ansatt som fadderkoordinator hadde allerede SV, HF og Mat-Nat laget avtaler 
med Kvarteret om arrangement i Fadderuken. Fadderstyret ved Det psykologiske 
fakultet var også interessert i å ha et arrangement på Kvarteret, men Kvarteret hadde 
bare kapasitet til å ha tre arrangementer gjennom Fadderuken. Det endte dermed med 
at Psykologi deltok på Mat-Nat sitt Helhus fredag 18. August. Det ble arrangert et møte i 
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april mellom Kvarteret og fadderlederne, som jeg ikke kunne delta på. Jeg har forsøkt å 
engasjere meg i samarbeide mellom Kvarteret og fadderstyrene, men har synes dette 
har vært vanskelig da avtalene allerede var laget før min ansettelse og fordi det kun ble 
arrangert et møte i forkant av Fadderuken. Kommunikasjonen mellom Kvarteret og 
fadderstyrene har for det meste foregått over mail, noe jeg mener er uheldig. I 
evalueringene fra fadderstyrene kommer det fram at det har tatt tid å få svar på 
spørsmål/planlegging av arrangement på Kvarteret. Til neste års fadderkoordinator vil 
jeg anbefale å ta kontakt med Kvarteret før de lager avtaler med fadderstyrene, og gå 
igjennom tilbakemeldingene som presenteres her.  
 
I fjor ble det arrangert jevnlige møter gjennom våren med Kvarterets Fadderukekomite, 
som besto av driftsleder og representanter fra alle driftsorganisasjonene. Jeg deltok på 
disse møtene som fadderleder og synes dette var en mer ryddig og oversiktlig 
planleggingsprosess mellom Kvarteret og fadderstyrene enn prosessen som har vært i 
år. Ettersom jeg har vært lite deltaktiv i samarbeide mellom Kvarteret og fadderstyrene 
har jeg bedt HF, SV og Mat-Nat om å komme med kommentarer til planlegging og 
gjennomføring av arrangementene på Kvarteret. I år som tidligere år kommer det frem 
at det er kommunikasjonsproblemer innad hos Kvarteret som er det største problemet. 
Dette er synd, og dersom neste års fadderstyrer skal samarbeide med Kvarteret mener 
jeg det bør settes større krav til god kommunikasjon i samarbeidet.  
 
Kvarteret og HF: 

”Det gikk greit i starten. Kvarteret framla seg selv som effektiv og strukturert, noe 
som ikke har fungert helt slik. Det tok lang tid å få svar, og vi fikk ikke kontrakten 
tilbake før i juni på grunn av bytte i stilling hos Kvarteret. Ellers var ikke ting på 
plass før uken før, til tross for at vi gjennom hele våren hadde sendt inn ønsker. 
Programmet endret seg plutselig også, noe som gjorde det vanskelig å få ut 
informasjon om endringene til fadderne og fadderbarna. Ellers fikk vi en god 
oversikt over arrangementet til slutt. Vaktholdet var bra. Mange gikk etter 
konserten fordi det tok lang tid før det ble satt opp KLUBB, dette var veldig synd da 
vi hadde planlagt arrangement på Kvarteret hele kvelden. Vårt Helhus ble nok 
påvirket av at det var første dagen Kvarteret var åpent igjen. ” 

 
Kvarteret og SV 

”Vårt Helhus ble ganske bra, men vi synes det var dårlig kommunikasjon med 
Kvarteret over ferien. Vi synes også Helhuset ble i overkant dyrt med tanke på 
artisten vi hadde, og synes ikke prisen ”matchet” det vi fikk. Kvarteret kom sent i 
gang med leting etter artist som førte til at vi ikke ble fornøyd med artisten vi 
endte opp med. Vi valgte å ha ”silent disco”, noe som også ble i overkant dyrt i 
forhold til det vi fikk. Vi fikk beskjed om at det kostet 20 000,-, men fikk ikke vite 
hvor mange headset vi fikk. Vi fikk 100 headset, noe som var alt for lite! Det ene 
samtalemøte fungerte bra, men vi fikk ikke det vi spurte om. Vi foreslo et tema som 
var veldig bra for vårt fakultet, men det var ikke det vi fikk. Vi føler dette var dårlig 
når det faktisk er vi som betaler. Vi sitter igjen med en følelse at det kunne blitt lagt 
inn mer innsats fra de som var med å arrangere.” 

 
Kvarteret og Mat-Nat 
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”Alt i alt er vi fornøyd med gjennomføringen av Helhus på Kvarteret. Vi måtte gjøre 
minimalt denne dagen. Debatten slo ikke helt an, og var kjedelig. Vi mener at denne 
posten ikke passer helt inn i fadderuken, og tror dette er en post som kan 
revurderes til neste år. Til tross for at vi var to fakulteter gikk sjekking av bånd 
veldig fint, men køen hadde nok gått litt fortere hvis det var to som sjekket legg i 
begynnelsen av kvelden.” 
 
 

 

5) Ha en administrativ rolle i forbindelse med 
faddervaktordningen 

 
I år som i fjor ble det ansatt en person som leder for faddervaktordningen. Ida Landmark 
Fjermestad ble ansatt i en 30% stilling som leder for faddervaktordningen 1. april. I 
tillegg ble det i år ansatt en til person, Tora Skvarvatun, i en mindre stilling(usikker på 
prosent) i forbindelse med faddervaktordningen. Ida og Tora har tatt seg av alt som 
kommer til det organisatoriske rundt ordningen. Deler av planleggingen av 
Faddervaktordningen har foregått i fadderlederforum med fadderledere fra alle 
utdanningsinstitusjonene i Bergen. Her har hver utdanningsinstitusjon fått hver sin 
ansvarsdag for ordningen. Jeg var med som faddervakt mandag, onsdag, fredag og 
lørdag. Det har vært mindre å gjøre med faddervaktordningen etter at det ble opprettet 
to stillinger, men behovet for å samarbeide tett med utdanningsinstitusjonene er fortsatt 
der.  
 
Faddervaktordningen har gått bra i år! Ordningen varte fra mandag 14. August til lørdag 
19. August. Det er tydelig at den har blitt profesjonalisert siden oppstart. Vi har ikke 
opplevd noen alvorlige hendelser under årets faddervaktordning. En person ble sendt 
med ambulanse på grunn av overstadig beruselse, men ellers har vi tatt oss av mindre 
kuttskader og promille. 
Vi har hatt med frivillige medisinstudenter hver dag som hjalp til å plastre sammen 
småskader og vurdere hvem vi måtte sende på legevakten og hvem som kunne sendes 
hjem. Brannvesenet sto sammen med oss og delte ut mat fredag 18. August i forbindelse 
med deres kampanje ”ikke gå hjem og lag nattmat”.  
 
Ida Landmark Fjermestad sender en rapport om sitt arbeid til Sammen. Ida eller 
Sammen kan kontaktes om det er ønskelig å lese rapporten fra hennes arbeid.  
 
 

6) Ha en dialog med Studieadministrativ avdeling om 
fadderkursene 

 
Simona Ghebreiesus ble ansatt som leder for fadderkursene. Kursene ble holdt lørdag 
12. August og søndag 13. August, helgen før fadderuken. Simona har for det meste tatt 
seg av alt rundt kursene, mens jeg har hatt dialog med fadderstyrene. Jeg har fulgte nøye 
opp rundt påmeldingen til kursene for å få så godt oppmøte som mulig fra fadderne. Det 
var over 1000 påmeldte til fadderkurs og opp mot 1000 deltakere på kursene. Jeg har 
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også vært i dialog med fadderstyrene om plan for kursene og deres oppgaver under 
kursene. Jeg og Simona har hatt god dialog gjennom prosessen.  
 
Vi ledet hvert vårt kurs lørdag og søndag, noe som fungerte bra. Tidsplanen var lagt opp 
slik at de fleste foredragsholderne ikke måtte vente lenge, og det virket som de også var 
fornøyde. Velforeningene dukket ikke opp på kurset. Simona, Iren og jeg snakket om at 
det nok ikke er nødvendig å ha med disse til neste år. Politiet tar opp problematikken 
rundt bråk og uro i leiligheter og snakker om hva som kan være et godt ”naboskap”. Jeg 
mener derfor politiet dekker det velforeningene tidligere har tatt opp.  
 
Simona laget og sendte ut evaluering i etterkant av kursene. Dette, samt annen relevant 
informasjon, vil kunne leses i Simonas rapport fra kursene. Alt i alt synes jeg også 
kursene har fungert godt i år!  
 
 
 

7) Samarbeid med kommunikasjonsavdelingen 
 
23. mai hadde Margareth Barndon fra Kommunikasjonsavdelingen på UiB et kurs for 
alle som ville fra fadderstyrene. Her dukket det opp 24 stk. Disse fikk en gjennomgang av 
medier, sosiale medier, tips og triks i kontakt med media og rettigheter man har i møte 
med journalister. Denne informasjonen er også noe av det som går igjen på 
fadderkursene. Fadderlederne har gitt tilbakemeldinger om at dette var et nyttig kurs. 
 
Jeg har ikke hatt noen kontaktperson hos KA i år, og de fadderuke-arrangementene som 
det er blitt tipset om til media har gått gjennom Anne Marit Soltveit Pettersen fra SA.  
I løpet av fadderuken har ikke jeg hatt noe behov for støtte om mediesaker, og de 
medieoppslagene jeg har fått med meg i forbindelse med årets fadderuke har kun vært 
positive.  
 
 

8) Evaluere fadderarrangementene  
 
Jeg har kun deltatt på fellesarrangementene under fadderuken. Evaluering av disse 
arrangementene er dekket under punkt 3. Jeg hadde et evalueringsmøte med 
fadderlederne 27. August. Her fikk jeg inntrykk av at alle overordnet sett var fornøyde 
med årets fadderuker. Noen utfordringer vil man alltid støte på, men dette har løst seg 
bra i år! Jeg har også et godt inntrykk av årets fadderuker. Vi har ikke hatt noen alvorlige 
hendelser under fadderuken (i alle fall ikke som jeg eller fadderledere har hørt om), og 
tilbudet om alkoholfrie/alkoholfokusfrie arrangementer har blitt større. Vi gikk i 
gjennom alle arrangementene som det ble gitt penger til fra sentralpott, og alle disse har 
også stort sett gått bra! Grundigere evaluering av disse arrangementene kommer 
sammen med tilbakebetalingen av ubrukte midler fra fadderstyrene.  
 
Jeg synes fadderlederne ved alle fakultetene har gjort en strålende jobb med årets 
fadderuker, og har god grunn til å være stolte over hva de har fått til!  
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9) Annet 
 
LinkMobility: 
Jeg har i år, som det også er blitt gjort tidligere år, samarbeidet med LinkMobility om 
SMS-system under fadderuken. Jeg har hatt direkte kontakt med firmaet om avtalen og 
oppsettet av systemet. Jeg tegnet i år en avtale som varte fra 1. August til 31. August, og 
det sendes ut en faktura til UiB i september.  
 
Det ble i år budsjettert med 60 000 kr til systemet. I fjor kom den samlede fakturaen på 
75 000, og jeg fikk beskjed om at den samlede summen inkl. MVA ikke kunne overstige 
60 000 i år. Jeg laget dermed en avtale med LinkMobility om et tak for antall SMS som 
kunne sendes under fadderuken. Dette er ikke blitt gjort tidligere, og jeg var redd for at 
dette skulle svekke systemet som en informasjonskanal, og at fadderstyrene/fadderne 
ville vegre seg for å bruke systemet for å ”ikke bruke opp” antall SMS.  Jeg hadde under 
hele fadderuken tilgang til å se hvor mange SMS som ble sendt, og jeg oppdaterte 
fadderlederne underveis. Jeg synes dette fungerte bra, og jeg var klar med å si at 
systemet skulle brukes, men ikke misbrukes! Dette resulterte i at det i år ble sendt ca. 70 
000 SMS gjennom fadderuken, og det totale antallet SMS vi budsjetterte med var 133 
000. Jeg fikk til en god avtale på pris per SMS i år, 0,33 kr, men jeg har fått beskjed om at 
denne prisen mest sannsynlig vil øke neste år. Jeg anbefaler neste års fadderkoordinator 
å bruke et øvrig tak for antall SMS, for å kunne kontrollere at man klarer å holde seg til 
budsjett.   
 
For at systemet skulle bli brukt blant fadderstyrene, fadderne og fadderbarna, hadde 
representant fra LinkMobility et kurs for alle fadderstyrene 10. August. 
Tilbakemeldingene fra fadderstyrene var at dette var et nyttig og lærerikt kurs.  
 
Systemet ble brukt av fadderkoordinator, fadderstyrene og fadderne. For faddere blir 
det ofte brukt for å avtale møtested for dags- og kveldsarrangement. Fadderstyrene 
bruker systemet for å minne om arrangementer, informere om endringer i programmet, 
tips og generell informasjon. Jeg har brukt det til å sende informasjon om Studenttorg, 
Velkomstseremonien i Nygårdsparken og de to fjellturene i fadderuken. I evalueringen 
etter fadderuken svarte samtlige fadderledere at de var fornøyd med systemet, og 
mener dette er en god informasjonskanal og et godt verktøy til fadderuken.  
 
Selskapet er interessert i å fortsette samarbeidet, og om dette skulle være interessant 
for neste års fadderkoordinator, vil LinkMobility gjerne benytte seg av samme 
kontaktperson: Bjørn Christian Pedersen, tlf: 904 71 241. 
 
Akademika-kontrakt: 
Rett etter min ansettelse ble jeg kjent med at Akademika ønsket å lage en sponsoravtale 
med alle fadderstyrene på UiB. Det ble her mye fram og tilbake i forhold til om UiB 
godtok at fadderstyrene laget avtaler med Akademika eller ikke. Jeg fikk først beskjed 
om at UiB er bundet av allerede inngåtte rammeavtaler med Akademika om kjøp av 
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pensumbøker, og at det ikke er så lett å inngå nye avtaler. Ved hjelp av flere jurister kom 
vi frem til at fadderstyrene ved de ulike fakultetene kan ses på som uavhengige 
organisasjoner fra UiB, og at de da kan lage egne avtaler som ikke strider med den 
avtalen UiB allerede har med Akademika. Det var her viktig at UiB ikke ble nevnt i 
avtalen, men kun det gjeldende fadderstyret.  
Avtalen Akademika la frem var svært omfattende, og etter dialog med flere jurister ble 
jeg og fadderlederne enige om hvilke punkter som skulle fjernes fra kontrakten.  
 
Jeg synes dette var en ubehagelig prosess, og jeg savnet klarere retningslinjer fra UiB om 
fadderstyrene sin rolle i forhold til UiB og retningslinjer for inngåelse av kontrakter. 
Fadderstyrene inngår flere ulike sponsoravtaler, og dersom UiB har krav til hvilke 
avtaler som skal inngås og ikke må dette komme tydeligere frem.   
Alle fadderstyrene med unntak av fadderstyret ved Det psykologiske fakultet inngikk 
avtale med Akademika under årets fadderuke.  
 
 
Rollen som fadderkoordinator 
Jeg har gjennomført en evaluering av min stilling som fadderkoordinator, og alle 
fadderlederne mener at dette er en stilling det er behov for. De fleste synes det er fint å 
kunne lene seg på noen i planleggingsprosessen og under Fadderuken, og alle har fått 
godt utbytte av forumet med de andre fadderlederne på UiB.  
 
Flere påpeker at jeg ble ansatt alt for sent, noen som jeg også er enig i selv. Som jeg har 
vært inne på tidligere i rapporten hadde de fleste fadderlederne programmet for 
fadderuken klart da vi møttes for første gang tidlig i mars. Dette gjorde samarbeid 
mellom fakultetene vanskeligere fordi de allerede hadde laget avtaler med ulike aktører. 
Det at jeg ble ansatt såpass sent skapte også problemer i forhold til min rolle i 
samarbeidet mellom Kvarteret og fadderstyrene. Jeg håper at neste års 
fadderkoordinator blir ansatt tidligere, og at samarbeide mellom fadderstyrene kan 
starte allerede før jul. Fadderstyrene settes i løpet av høsten, og det etterlyses hjelp med 
kontrakter, kommunikasjon, sponsoravtaler osv. i denne perioden.  
 
Jeg har gjennom våren kun arrangert et kurs for fadderlederne, kurs i medietrening. To 
av fadderlederne etterspurte et kurs i organisasjonsbygging og ledelse i evalueringen. 
Dette arrangerer Sammen, og jeg tror det kan vært svært nyttig for fadderstyrene om 
neste års fadderkoordinator arrangerer et slikt kurs tidlig i samarbeidet. 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  Si Fra-systemet - Oppdatering 
 

  

Bakgrunn 
Som LMU er kjent med fra før, arbeides det med å innføre et Si Fra-system ved UiB. Her gis 

en kort oppdatering, i hovedsak utarbeidet av prosjektlederen ved Studieadministrativ 

avdeling, Anne Marit Soltveit Pettersen. 

Saken legges fram til orientering. 

PEH 19.09.17 
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Status for innføring av Si fra – LMU 29.09. 2017 
 
Innledning 

Systemet «Si fra» skal 

 Ivareta studentenes interesser for å kunne varsle enkelt og trygt 
 Ivareta ansattes behov for ryddige rutiner 
 Systemet må ha universell utforming, og må være tilgjengelig også på engelsk 

 

 

 
Selve prosjektet er plassert i verktøyet på prosjekt.uib.no. Dette gjør det lettere å gjøre informasjon 

tilgjengelig på tvers av organisasjonen og tildele oppgaver, sette frister og at den enkelte kan selv 

oppdatere tiltak i prosjektgruppen. Det blir dermed lettere for styringsgruppen og andre 

interessenter å kunne se fremdrift. Tiltak i ROS er integrert inn i prosjektet. 

 

ROS analysen – de største farene 
I denne ROS-analysen (Risiko og Sårbarhet) er rammen satt til innføring av et konkret system, der tid 

og system allerede er bestemt. Dette vil påvirke rammene for analysen, og restrisikoen med tanke på 

hvilke konsekvenser dette kan ha for selve innføringen, eller bruk av systemet. Menneskelige feil vil 

sannsynligvis være den største utfordringen:  

 Saksbehandler må anerkjenne at studenter noen ganger sender inn saker på feil sted.  

 Overarbeid kan medføre feil av saksbehandler.  
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God opplæring, faste møtesteder for saksbehandlere, internkontroll og videre teknisk utvikling vil 
være svært viktige tiltak. (Se vedlegg for ROS analyse) 
 
 

Avviksmelding  
Avvik bør meldes til SA, ved Seksjon for Studiekvalitet. Rutiner må på plass for å identifisere avvik, og 
for å håndtere disse når det skjer.   

 

Del 1. IT-sikkerhetstekniske krav og tiltak. Avtale med UiO 

For skjema for røde saker der pålogging er påkrevd er det inngått en avtale med UiO, som inkluderer 
en databehandleravtale. Denne er signert av direktør ved SA, Christen Soleim 
 
Kostnaden for denne avtalen er på 50 000,- i oppstart, og så 50 000 for hvert driftsår. 
Dersom vi er ferdig med bruk i løpet av ett år, slik det er planlagt, blir totalkostnaden 100 000. 
 
Planen er at august 2018 vil det være et nytt skjema på plass som UiB selv har eierskap til, og som 
erstatter denne løsningen for personsensitive data med påloggingskrav. Informasjonen kan dermed 
kan gå rett inn i saksbehandlersystemet Ephorte. 
 
Denne skal effektueres de neste ukene i september og oktober i samarbeid med ITA. Chernet 
Doutche er teknisk ansvarlig (prosjektleder) for å få på plass koblinger til Outlook fra systemet og 
besørge nøkler for krypterte meldinger.  

Røde saker 
Som skissen over viser, er det de røde sakene som er kritiske. UiB har inngått avtale med UiO frem til 
august 2018 for bruk av løsning som sikrer personsenstive data, jf. ovenfor.  
 
For innmelder vil det kreve pålogging i Feide.  Skjemaene har obligatoriske felt som gjør at 
henvendelsen kan legges inn i rett fakultetsgruppe. 
 
Ingen data er lagret ved UiOs servere, men i minnet. Nettskjema sendes som kryptert  
e-post.  Data blir deretter dekryptert av opplært personale ved dokumentsenteret ved UiB, og lagt 
inn i aktuell saksbehandlergruppe i Ephorte per fakultets ledelse 
 
Anbefaling: Parallelt vil det foregå et løp der universitetsdirektøren også mottar krypterte meldinger. 
Disse kan ikke låses opp av personalet der, men er kun til orientering. Når aktuell sak er dekryptert vil 
de samme mottakerne få en dekryptert e-postvarsling fra Ephorte når aktuell fakultetsledelse mottar 
e-post. 

På den måten kan universitetsdirektørens kontor ivareta en internkontroll: De kan se til at alle 
innmeldte saker som er krypterte faktisk blir dekryptert, og at alle røde saker som er lagt i Ephorte 
følges opp innen de rammene som er fastsatt (eksempelvis oppfølging av saker skal skje innen to 
arbeidsdager ved hele UiB) 
 
Meldinger kan slettes ihht prosedyrer etter at de er dekryptert, etter avtale med 
universitetsdirektørens kontor. 

Gule og grønne saker  
De gule og grønne sakene er i utgangspunktet ikke kategorisert som sensitive, ergo vil de gå rett inn 
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fra Skjemaker til Issue Tracker og aktuell saksbehandlergruppe på fakultetsnivå. 
Læringsmiljøkontaktene vil være tilknyttet disse, og altså motta e-post når en ny henvendelse er 
registrert 

Teknisk testing av system 
I løpet av første halvdel av oktober vil ITA besørge test av løsning for røde, gule pg grønne saker, i 
samarbeid med arbeidsgruppen ved SA 

Brukerstøtte 
Brukerstøtte i drift vil besørges av UiO for røde saker. Av praktiske grunner vil det være fordelaktig 
allikevel at ITA holder i det tekniske for hele Si fra, med UiO som underleverandør. Dette skal vi bruke 
de neste ukene på å få på plass. 

  

Del 2 Rutiner og retningslinjer  

Læringsmiljøkontakter og tilsvarende vara 
HF: Rebekka Nistad 
JUR: Veronica Ljosheim 
KMD: Ikke avklart 
MED: Eirik Dalheim 
MN: Thomas Kalvik 
PSY: Hege Sygna 
SV: Hege Aarethun 

Vara for disse skal fastsettes innen 1. oktober 

 

Møte med læringsmiljøkontakter 

Disse ble gjennomført i august og september med HF, JUR, MED, PSY, SV. MN hadde meldt at de ikke 
kunne komme.  Hva med KMD? 

Noen sentrale momenter som ble nevnt var: 

- Ulik oppfølging av problemsaker på instituttene. Et eksempel er mobbesaker, der 

man for ofte prøver lokale løsninger, og ikke involverer andre instanser/ressurser. 

- Fakultetets rolle når oppfølgingen på instituttene er ikke klar nok. 

- Ansvarlige enheter/personer får ikke alltid vite om problemsaker. 

- Det er ingen sentral opplæring av studieveiledere. Det bør komme, men må ikke 

være for stort. E-læring kan være et godt tiltak her (blant flere). 

- Også andre kompetansehevingstiltak trengs. 

- Emneevaluering drives ikke alltid systematisk nok, og problemer som kommer opp i 

evalueringen blir ikke alltid tatt tak i på ordentlig vis. 

- Ansvar på programnivå: Ikke tilstrekkelig klarlagt. 

- Det bør komme informasjon til instituttledere; den må tilpasses deres lederrolle. 

- Det er en viss trøtthet overfor nye digitale systemer. 

- Grensesnittet må utformes universelt. 

- Systemet må være tilgjengelig og funksjonelt også på engelsk. 
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- Det trengs et forum for koordinering og kompetansedeling. Dette bør organiseres av 

SA. 

- Det trengs også koordinering mellom fakultet og SA/andre sentraladministrative 

enheter, samt mellom de sentraladministrative enhetene.  

- UiBs må ta sitt ansvar etter nasjonalt regelverk. 

 

 

 

Møte med UiO i Oslo 

Dette er berammet til 26. september. Per Gunnar Hillesøy og Iren Igesund fra SA deltar. Der skal de 
snakke med ansvarlige for læringsmiljø og håndtering av sakene fra Si fra, og vil innhente tips fra dem 
opp mot problemstillinger læringsmiljøkontaktene har nevnt ved UiB. De skal også overvære et 
internkurs ved UiO.  
 
På møtet vil det også avklares om man kan eller bør  ha med representant fra Oslo for oppløring 
 

Opplæring teknisk løsning og saksbehandling 

 

Tema 

 Saksbehandling: Hvilke saker som skal gå hvor er som i dag. Ansvaret er plassert i linjen. 

 Retningslinjer - håndtering av konflikter  
mellom studenter,  
mellom studenter og ansatte,  
mellom veileder og student. 
 

 Teknisk opplæring 
Dekryptering – gjelder kun dokumentsenteret  
Rutiner for saker som er sendt på feil sted. (Saker som er meldt som gule, men er reelt sett 
røde) – gjelder dokumentsenter og saksbehandlere på fakultet 
 

 Prosedyrer ved feil og avvik:  
Varsling om saker bli liggende for lenge,  
Varsling av saker som havner på feil sted 
 
 

 Generell veiledning:  
Opplæring i den vanskelige samtalen, herunder om regelverk, psykologisk tilnærming, 
mobbesaker, ved Studentombudet 

Hvem 

 Læringsmiljøkontakter 

 HR avdelingen 

 Universitetsdirektørens kontor 

 Studentombudet 
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Dato for opplæring er ennå ikke satt, men skal holdes inne  

 
Innspill fra Skikkehetsnemnda 
Ivareta studenter som vil melde inn bekymringer: Hvordan besørge dette? 

Dette vil i første omgang ikke ha prioritet, men dersom det kommer meldinger fra studenter som 
berører skikkethetsspørsmål, må vedkommende fakultet informere institusjonsansvarlig for 
skikkethet, som så beslutter om (deler av) saken skal følges opp etter skikkethetsreglene. 

Del 3 Informasjon internt og eksternt 

 
Websiden om prosjektet er på ansattsidene. Studvest har også omtalt systemet tidligere i vår 2017. 
 

Nettsidevisningen tilsvarende UiO sin visning for studenter skal integreres på uib.no på norsk og 
engelsk, og ha samme visning som ved UiO. Løsningen skal også ivareta krav til universell utforming, 
og også være på engelsk 
 
Bestilling er lagt inn og møte gjennomført med kommunikasjonsavdelingen. Leveranse vil være første 
5. november. 
 

Portalen vil bli opprettet og testet av studenter både med tanke på plassering på nettet, og forståelse 

for selve løsningen. Sentralt står opplysningsplikten for hva som skjer med de ulike sakene, plikter og 

rettigheter (ansvarsforholdet)  

 

Informasjon til ansatte, samt dokumentasjon for ansatte som skal jobbe i feltet legges på 

ansattsidene. Sensitive saksforhold og prosedyrer knyttet til dette bør ikke ligge åpent tilgjengelig 

En kampanje som inkluderer innsalg til studentmedier og På Høyden anbefales noen uker etter at 
systemet er gått live (Sent januar 2017). 

 

 

 

Kuriosa 

Hva skal barnet hete? Si fra eller Si ifra?  

  

http://www.uib.no/foransatte/105322/innf%C3%B8ring-av-system-studenters-tilbakemeldinger
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VEDLEGG – Om innføring av Si fra 

 

Bakgrunn 

Per i dag er det ingen god ordning for hvordan studenter kan gi tilbakemelding (ris, bekymringer, ros) 
på en enkel og brukervennlig måte. UiB har ingen intern organisering som systematisk behandler, 
ivaretar og har oversikt over tilbakemeldingene, inkludert klager og varslinger. Derfor er det nå 
igansatt en arbeidsgruppe som skal besørge retningslinjer, opplæring og teknisk tilrettelegging ved 
UiB. Gruppen er ansatte ved Studieadministrativ avdeling. 
 
 

Prosjektmål 

Ivareta studentenes interesser for å kunne varsle enkelt og trygt 

Ivareta ansattes behov for ryddige rutiner 

Systemet må ha universell utforming, og må være tilgjengelig også på engelsk. 

Prosjektet skal være avsluttet innen 1.1.2018 

 

Leveranser 

 

Kartlegging: UiO sitt arbeid vs UiB sin situasjon ifm ressurser, prosedyrer, kompetanse, sikkerhet 
(lagring av data) 

ROS 

Felles retningslinjer for involverte mottaksgrupper på fak 

Retningslinjer for henvendelser for studentene 

Plan for kurs- og opplæringstiltak for ansatte 

Informasjon ut i organisasjonen (Før, under, og etter, til ansatte og studenter) 

Utrulling og lansering av system, herunder plan for drift 

 

Begrensinger 

 

Prosjekter begrenser omfanget med å bruke ansatte ved SA med relevante fagfelt i en 
arbeidsgruppe. Andre aktører vil bli kontaktet ved behov 

Systemet er i prosjektet satt: det vil ikke være anbudsrunde 

Kulturbygging må forankres via lederne på fakultetene 

 

Deltakere og roller 
For å best mulig fremdrift vil prosjektet bestå av en arbeidsgruppe som har kontakt med og 
orienterer ulike enheter, som fakultetene, Dokumentsenteret, ITA, Studentparlamentet, 
fokusgrupper og UiO. 

 

Arbeidet vil inngå som videreutvikling av den overordnede driften i dette feltet, og som lettere kan 
foreta endringer og justeringer også på sikt. 
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Prosjekt- Arbeidsgruppeleder: Anne Marit Soltveit Pettersen 

Prosjekt- / Arbeidsgruppe: Iren Igesund, Per Gunnar Hillesøy, Ragni Zlotos 

Styringsgruppe: Christen Soleim, Tove Steinsland, Henriette Vågen Aase, Gisle Aas 

Tiltaksplan 

Januar til desember 2017. Vil justeres der det er hensiktsmessig underveis i løpet av 2017 

Når Hva Kommentar 

Januar Styringsgruppen Orientering om prosjektet 

 Informasjonsplan 
Utkast til webside og informasjonsplan 
(Oppdateres jevnlig) 

 Teknisk løsning ITA 
Hvem har vært kontaktpunkter her, hva er 
allerede kartlagt? Anne Marit innhenter 
informasjon fra styringsgruppen 

Februar / Mars 
Avtale og gjennomføre 
fakultetsmøter 

Kartlegging: Egne retningslinjer vs UiO, 
hvem er aktuelle for fak møter 

Februar UiO 
Besøk fra prosjektleder ved UiO. 
Arbeidsgruppen SA, ITA, 
Dokumentsenteret, HR, Studiesjefer 

Mars ROS  

Februar og oktober UU 
Informasjon om arbeidet og dets form og 
fremdrift 

Februar og oktober LMU 
Informasjon om arbeidet og dets form og 
fremdrift 

September til 
desember 

Retningslinjer, kurs 
Informasjon ut på nett, kurs i samarbeid 
med UiO 

Desember Vi går i drift Seksjon for studiekvalitet tar over 

 
Generelt for hele året 

Jevnlig STALF  

Jevnlig Arbeidsgruppen 
Deling av informasjon og iverksettelse av 
tiltak 

Jevnlig Styringsgruppen 
Informasjon om arbeidet og dets form og 
fremdrift 

Jevnlig 
Studentparlamentet / 
Fokusgrupper (studenter) 

Ressurs for avsjekk 

Tyngde på første 
halvdel av 
prosjektet 

ITA 
Kartlegging, utrulling, integrering, 
plassering, justering, kryptering, 
brukergrensesnitt 

Tyngde på første 
og siste del av 
prosjektet 

Dokumentsenteret Retningslinjer – Krypterte skjema 

Første og siste 
halvdel av 
prosjektet 

Fakultetene 
Kartlegging/ informasjon, Prosedyrer/ 
retningslinjer, opplæring, 
kompetanseheving 
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Rapportering 

 Prosjektleder rapporterer til styringsgruppen fra januar 2017 
 Leder for styringsgruppen orienterer LMU og Utdanningsutvalget ved behov. 

 

VEDLEGG 2 : ROS –analyse – «Oppfølging» 

 

Hendelse/Tiltak Status Type Kostnad 

1.1 Systemet er ikke tilgjengelig for synshemmede  

- Ta en avsjekk med ITA og UiO  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Videreutvikling av system før produksjonssatt  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Videreutvikling etter prod satt  Ikke anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

1.2 Systemet fungerer ikke på alle nettlesere (de største)  

- Ta en avsjekk med ITA og UiO  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Teste systemet før det går i prod  Besluttet  Forebyggende  0  

- Videreutvikling etter prod satt  Ikke anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

1.3 Problem med drift og videreutvikling på ITA  

- Ta en avsjekk med ITA mtp ressurallokering  Anbefalt  Begrensende  0  

- Besørge formell avtale med UiO for videreutvikling  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

1.4 Systemet krasjer  

- Testing av systemet som saksbehandler  Besluttet  Forebyggende  0  

- Testing av system som innmelder  Besluttet  Forebyggende  0  

- Opplæring av ITAs ansatte   Anbefalt  Forebyggende  0  

- Fjerne systemet  Ikke anbefalt  Begrensende  0  

- Ekstraordinære tiltak - ressurallokering ITA   Anbefalt  Begrensende  0  
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Oppsummering:     0  

1.5 Sensitiv informasjon på avveie  

- Kravspesifikasjon som sikrer sikker drift  Besluttet  Forebyggende  0  

- Test av løsning der man påser at systemet ikke lekker  Besluttet  Forebyggende  0  

- Prosedyrer for monitorering av saker og flyt   Anbefalt  Begrensende  0  

- Rutiner for varsling  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

2.1 Manglende ressurser tilgjengelig for saksbehandling   

- Besørge kompetanse med en ekstra backup  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Prosedyrer som melder inn ressursproblemer- Fak kan støtte hverandre  Anbefalt  Begrensende  0  

- Ved gjentakende feil saksbehandling - rutiner må gjennomgås  Besluttet  Begrensende  0  

- Hyppige runder med fakultetene og andre involverte første året  Anbefalt  Begrensende  0  

- Holde på en tydelig forankring til ledernivå - rapportering i drift  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

2.4 Saker blir liggende ubehandlet  

- Avsjekk mtp kompetanse - opplæringsbehov  Besluttet  Forebyggende  0  

- Krav til jevnlige rapporter til ledelsen lokalt og sentralt  Besluttet  Begrensende  0  

- Forståelige rutiner  Anbefalt  Begrensende  0  

- Bekymringsmelding til ledelsen  Anbefalt  Begrensende  0  

- Jevnlige møter med saksbehandlere i fellesskap  Anbefalt  Begrensende  0  

- Erstatte de som ikke viser seg kompetent / Videreopplæring  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

3.1 Sensitiv informasjon på avveie  

- Opplæring av personell  Besluttet  Forebyggende  0  

- God informasjon som er forståelig for brukergruppen  Besluttet  Forebyggende  0  

- Testing av teknisk system   Besluttet  Forebyggende  0  
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- Endre design  Ikke anbefalt  Begrensende  0  

- Backuprutiner for de som sender inn saker på feil sted  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

3.2 Systemet er ikke tilgjengelig for brukergruppen på ulike flater  

- Ta en avsjekk med ITA og UiO  Besluttet  Forebyggende  0  

- Inkludere responsivt design i bestillingen  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Besørge midler inn i prosjektet (Ressurser)  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Besørge midler til videreutvikling  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

3.3 Systemet blir ikke tatt i bruk  

- Informasjon på studentsider , skjermer og i media, somekampanje  Besluttet  Forebyggende  0  

- Webintegrasjon på nettsider  Besluttet  Forebyggende  0  

- Nye og jevnlige kampanjer og evalueringer  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

4.1 Manglende personvern for ansatte  

- Besørge insatns som besørger juridisk korrekt behandling av ansatte  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Viderutdanning / kompetanseheving   Anbefalt  Begrensende  0  

- Revisjon av instans som skal ha dette ansvaret  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  

4.2 Manglende overordnet revisjon - på org kartet  

- Allokere en tydelig forankring på UiB  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Klare juridiske retningslinjer og tydelig ansvar  Anbefalt  Forebyggende  0  

- Oppfølging av revisjonsansvarlige  Anbefalt  Begrensende  0  

- Krav om rapporter - sendes til ledelsen  Anbefalt  Begrensende  0  

 

Oppsummering:     0  
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5 C Manglende fremdrift av prosjektet - innføring av Si fra  

- Forankring hos ledelsen  Besluttet  Forebyggende  0  

- Allokering av antall timer for å poengtere arbeidsmengden  Besluttet  Forebyggende  0  

- Rapportere til styringsgruppen  Besluttet  Begrensende  0  
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UNIVERSITETET I BERGEN 

LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
 
 

 

 

 

 

 
 

 
Sak 33/17  Besøk ved Det humanistiske fakultet 
 
                         Notat fra Studieadministrativ avdeling 
 
   Drøftingssak 
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Notat 

Til:  Læringsmiljøutvalget 
Fra:  Studieadministrativ avdeling 
Møte:  29. september 2017 
Sak:  Besøk ved Det humanistiske fakultet 
 

  

Bakgrunn 
Læringsmiljøutvalget har siden 2009 foretatt såkalte ”tilsynsrunder” til alle fakultetene for å 
kunne danne seg et overblikk over hvordan det helhetlige læringsmiljøet blir ivaretatt på 
fakultetsnivå. Disse besøkene er blitt innledet med en times diskusjon med representanter 
fra fakultetet, både ansatte og studenter.  
 
På møtet 7. juni 2010 vedtok LMU å fortsette besøksrunden til fakultetene. Utvalget anser 
møtene med fakultetene som nyttige og verdifulle for utvalget. Samtidig er møtene med på å 
synliggjøre LMUs arbeid ovenfor fakultetene. I forbindelse med en ny runde er det også 
aktuelt å se på oppfølgingen av eventuelle problemstillinger som ble diskutert på forrige 
besøk. 
 
Hovedhensikten med besøket er at utvalget skal kunne drøfte læringsmiljø og 
problemer/utfordringer knyttet til dette direkte med representanter for studenter og ansatte 
ved de enkelte fakultet.  
 
Det legges opp til en omvisning og en uformell diskusjon med utgangspunkt i følgende: 

 Undervisningslokaler 

 Lesesaler og leseplasser 

 Møteplasser for studentene 

 Det psyko-sosiale læringsmiljøet 

 Studentutvalgenes rolle i læringsmiljøarbeidet 

 Retningslinjer for håndtering av læringsmiljøspørsmål 
 
Tema for drøfting 
Hovedhensikten med besøket er at utvalget skal bli bedre kjent med det lokale læringsmiljøet 
og drøfte problemer/utfordringer knyttet til dette direkte med representanter for studenter og 
ansatte ved de enkelte fakultetene.  
 
På bakgrunn av dette legges saken fram til drøfting. 
 
PEH/ 22.09.17 
 
Vedlegg:  

1. Referat fra forrige møte mellom LMU og Det humanistiske fakultet 20.04.16 
2. Utdrag fra Det humanistiske fakultets utdanningsmelding for 2016 
3. Utdrag fra LMU-saker om klager på læringsmiljø ved HF behandlet etter forrige besøk 

ved HF 
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Vedlegg 1:Referat fra forrige møte mellom LMU og Det humanistiske fakultet 20.04.16 

 

Til denne saken møtte fra fakultetet: Visedekan Claus Huitfeldt, studiesjef Ranveig Lote, 

Pernille Reitan Jensen, Birgit Mjeldheim og Claudia Barbosa. De tre sistnevnte er fra 

Studentutvalget ved fakultetet (HSU). 

Utvalget fikk først en kort orientering om det nye tørr-laboratoriet for arkeologi ved AHKR. 

Deretter fortsatte møtet som en samtale. 

Claus Huitfeldt orienterte om HF2018, som er et prosjekt for å lage en ny 

studieprogramportefølje ved fakultetet. Den porteføljen som er i dag, anses som for 

disiplinbasert, og man ønsker mer tverr- og flerfaglighet også i utdanningsprogrammene. 

Fakultetet har samtidig en vanskelig økonomi, men økt tverr- og flerfaglighet er likevel 

ønskelig. Dette vil forhåpentligvis bidra til mer robuste programmer enn i dag. 

HSU brukes ofte som høringsinstans, særlig for saker som ikke fullt ut behandles innenfor de 

tradisjonelle styringsorganene i linjen.  

Det ble påpekt at studentengasjementet for HF2018 så langt ikke hadde vært stort. Det kan 

henge sammen med at prosjektet fortsatt er litt lite konkret. 

Når det gjelder Griegakademiet, er planen å samlokalisere det med KHiB. Dette behandles 

av Statsbygg, og kan ta en del tid. Oddrun minnet om fakultetets ansvar for å følge opp også 

det bygningsmessige. 

Saker som ble tatt opp med fakultetet forrige gang LMU var på besøk: 

Kompetansetiltak for kontaktpersoner for studenter med nedsatt funksjonsevne har kommet i 

gang. Dette er fortsatt et nokså nytt felt, og det har vist seg krevende. Mentorordning via 

NAV har også kommet i gang, og omfatter så langt 1-2 HF-studenter. 

I forbindelse med dette orienterte Siri kort om arbeidet som hun og Iren Igesund (SA) leder, 

der de i dialog med kontaktpersonene legger en plan for videre kompetanseheving.  

Mentorordningen og erfaringer i forbindelse med den vil ha fokus fremover.  

 

Vedlegg 2: Utdrag fra HF-fakultetets utdanningsmelding for 2016 (kopiert fra u-

styresak 17/61) 

I tillegg til prosjekt HF2018 arbeides det godt med ulike større og mindre kvalitetstiltak. Fakultetet 

videreførte i 2016 ordningen fra 2015 med gruppemottak i studiestartuken. Mottaket av nye 

studenter har fungert svært tilfredsstillende de to årene vi har gjennomført dette, og både deltakere 

og gruppeledere har gitt gode evalueringer av opplegget. Gruppemottaket vil bli videreført også i 

2017. Fakultetet vil videreutvikle mottaket i tråd med erfaring og evaluering av tiltaket. Målet er å gi 

studentene en best mulig studiestart, et trygt sosialt miljø og tilhørighet fra dag én og å motvirke 

frafall.  
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Institutt for arkeologi, historie, kultur- og religionsvitenskap (AHKR) har gjennomført uformelle 

undersøkelser blant studentene og bedt dem melde inn forelesere som de mener fortjener hederlig 

omtale for sin undervisningsinnsats. Instituttet ser at studentene har et stort engasjement for 

undervisning og deres tilbakemeldinger er videreformidlet til foreleserne som opplever 

tilbakemeldingene som motiverende. Instituttet bemerker at det kanskje bør vurderes mer formelle 

tiltak for å verdsette og anerkjenne god undervisning da dette bidrar til økt studiekvalitet. Emnet 

AHKR201 Praksis i arbeidslivet mottok i 2016 HFs Spurveuglepris, fakultetets egen studiekvalitetspris. 

Emnet er både tverrfaglig og praksisbasert og får gode tilbakemeldinger.  

Ved Institutt for fremmedspråk har flere av fagene gjennomført digitaliseringsprosjekter; f.eks. 

innspilling av videoforelesninger («flipped classroom») som skaper rom for aktiv læring og en ny 

tilnærming til fagstoffet i møtet mellom student og underviser. Instituttet gjør et stort arbeid med å 

utvikle nye/alternative undervisningsformer. I samarbeid med institutt for lingvistiske, litterære og 

estetiske studier (LLE) og Karrieresenteret har IF også arrangert skreddersydde jobbsøkerkurs for 

studentene. Instituttet arbeider ellers aktivt for å opprette studentutvekslingsavtaler noe som er 

særlig viktig del av kvaliteten i utdanningen på fremmedspråk.  

LLE har videreført mentorordningen ved allmenn litteraturvitenskap hvor masterstudenter fungerer 

som mentorer for nye studenter. Fagmiljøet i teatervitenskap har etablert et prosjekt for å utrede 

modeller for praksissamarbeid innen teatervitenskap og beslektede kultur- og kunstfag ved HF. 

Prosjektet har utarbeidet en rapport som vil ligge til grunn for LLEs videre arbeidet med å etablere 

praksissamarbeid med lokale kunst- og kulturorganisasjoner på BA og MA nivå. Rapporten forventes 

også komme til nytte i etablering av praksis i andre fag. Nordisk litteratur har utviklet kursopplegg for 

studentaktiv undervisning i forbindelse med å skrive en introduksjonsbok i sjangerteori.  

Institutt for filosofi og førstesemesterstudier (FoF) viderefører sin velfungerende mentorordning. 

Ordningen innebærer at nye studenter møter en tildelt faglig ansatt to til tre ganger i semesteret. 

Evalueringer viser at dette er et positivt tiltak da det særlig er i studentenes første studieår man ser 

at det er frafall og at det derfor er viktig å videreføre tiltak som integrerer ferske studenter sosialt og 

faglig så tidlig som mulig. FoF trekker også frem et svært aktivt fagutvalg med studenter som har en 

særlig positiv effekt. Instituttet vil derfor legge til rette for at fagutvalget får gode arbeidsmuligheter. 

Instituttet har også hatt fokus på utvikling av nye emner, alumnuskartlegging, rekrutteringsfilm og 

nye evalueringsverktøy. Senter for kvinne- og kjønnsforskning (SKOK) har iverksatt flere tiltak for å 

redusere frafall fra bachelorprogrammet, inkludert studentmottak for førstesemesterstudenter, økt 

tilrettelegging for aktivitet i fagutvalget, tildeling av akademisk kontaktperson til studenter og flere 

faglig-sosiale tilbud som faglunsjer og filmkvelder. Disse tiltakene vil bli videreført i 2017. 

 

Vedlegg 3: Utdrag fra LMU-saker om klager på læringsmiljøet 

3a: Klager V-16; behandlet i LMU november 2016 

Klagene fra Det humanistiske fakultet gjelder i første rekke organiseringen av undervisningen 
og klager over beslutninger fra undervisere. Tiltaket fra instituttene har vært dialog med 
studenter og faglærere/emneansvarlige, der man har informert om regelverk og diskutert 
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løsninger i det enkelte tilfellet. I ett tilfelle har saken ført til en disiplinærreaksjon (ikke 
nærmere spesifisert) mot en seminarleder. I et annet tilfelle var forholdet at en student ved 
flere anledninger ytret seg på en måte som ble oppfattet som på grensen til truende eller 
trakasserende. Vedkommende er nå under behandling i helsevesenet. 
 
For øvrig skriver fakultetet i sitt oversendingsbrev at Griegakademiet melder om at tidligere 
rapporterte forhold hos dem fortsatt er aktuelle, så som dårlig luft, dårlig lydisolering og at 
undervisning og administrasjon er delt mellom flere bygg. 
 

3b: Klager H-16, behandlet i LMU 31.05.17 

Klagene fra Det humanistiske fakultet kommer fra to institutter; fremmedspråk og filosofi og 
førstesemesterstudier. Det er klaget på undervisningen i flere av fremmedspråkene. Dette 
har vært fulgt opp av møter med de aktuelle underviserne og med studentene som har klaget 
(i den grad disse har ønsket å delta på møtene). En klage gjaldt koordinering og 
eksamenskollisjon. Denne ble fulgt opp med oppdatert informasjon. En klage ble formidlet 
via Studentombudet. En klage som gjaldt førstesemesterundervisningen, har ført til 
ordensstraff mot en ansatt, jf. klageskjemaet. 
 


